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Nr. 47214/2022 

 
 
 
 
 
 
PROCES- VERBAL 

încheiat cu ocazia desfăşurării şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean 
Cluj din data de 28 noiembrie 2022 

 

Dl. Alin Tișe: 
Bună ziua!  
În conformitate cu prevederile art. 179 coroborate cu art. 134  din 

Ordonanța de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare, precum și potrivit Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr. 170/2020 privind aprobarea Regulamentului de organizare şi 
funcţionare a Consiliului Judeţean Cluj, prin Dispoziţia nr. 504 din 22 noiembrie  
2022  am convocat Consiliul Judeţean Cluj în şedinţă ordinară pentru astăzi, 
data de 28 noiembrie 2022, ora 1100. Convocarea consilierilor judeţeni s-a făcut 
în scris, prin mijloace electronice şi telefonic. 

Proiectele de hotărâre, precum şi materialele însoţitoare, au fost postate 
pe site-ul Consiliului Judeţean Cluj, au fost afişate la sediul acestuia şi au fost 
transmise electronic tuturor consilierilor judeţeni. Anunţul cu privire la 
desfășurarea acestei ședinței publice a fost afişat la sediu, postat pe site-ul 
propriu şi a fost transmis către mass-media. 

Lucrările prezentei şedinţe ordinare a Consiliului Judeţean Cluj se vor 
desfășura prin intermediul unei platforme online de videoconferință, începând 
cu ora 1100.  

* 
Începem ședința cu intonarea imnului naţional. 

Se intonează imnul naţional.  
* 

Înainte de a trece la înregistrarea prezenţei la această şedinţă, trebuie să 
precizez faptul că numărul de membri ai Consiliului Judeţean Cluj, în funcţie 
de care se calculează atât cvorumul de prezenţă necesar pentru ca şedinţa să 
fie legal constituită, cât şi numărul de voturi necesar pentru adoptarea 
hotărârilor este de 36, ca urmare a demisiei domnului consilier județean 
Popovici Alin. 

Pentru a stabili dacă există cvorumul de prezenţă necesar pentru 
desfăşurarea legală a acestei şedinţe, vă propun să ne înregistrăm prezenţa, 
prin tastarea butonului “Particip la şedinţă” de pe platforma online de 
videoconferinţă, după semnalul dat de colegul nostru. Rog să se pregătească 
procedura de înregistrare a prezenţei. 
Se procedează la înregistrarea prezenţei la şedinţă. 

Consultând înregistrarea prezenţei la şedinţă, constat că din totalul celor 
36 de membri în funcţie care compun Consiliul Judeţean Cluj, sunt prezenţi 36 
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de membri, fiind îndeplinite prevederile legale pentru buna desfăşurare a 
lucrărilor şedinţei.  

* 
Este prezent la această şedinţă şi domnul Ștefan Iliescu –director executiv, care o 

înlocuiește pe doamna Gaci Simona-secretar general al judeţului. 
Au fost invitate şi se află prezente persoane cu funcţii de conducere din aparatul de 

specialitate al Consiliului Judeţean Cluj, precum și din entitățile aflate în 
subordinea/coordonarea/autoritatea Consiliului Judeţean Cluj care au tangenţă cu materialele 
supuse dezbaterii.   

* 
În continuare vom proceda la aprobarea procesului-verbal al ședinței 

ordinare din data de 31 octombrie 2022, care se găseşte în dosarul special al 
acelei şedinţe şi a fost pus, în prealabil, la dispoziţia consilierilor judeţeni și 
afişat la sediul Consiliului Judeţean Cluj. 

În aceste condiţii, propun celor care au obiecţii în legătură cu conţinutul 
acestuia, să ceară menţionarea exactă a opiniilor exprimate în şedinţa 
respectivă. 

Supun votului dumneavoastră Procesul-verbal al şedinţei ordinare a 
Consiliului Judeţean Cluj din data de 31 octombrie 2022.  

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
 În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 28 de voturi „pentru”, 1 
”abținere” și 7 membri nu au votat, situaţie în care Procesul-verbal al şedinţei 
ordinare a Consiliului Judeţean Cluj din data de 31 octombrie 2022 a fost 
aprobat, fără modificări. 

* 
 

În ceea ce privește proiectul ordinii de zi, propun suplimentarea acestuia 
cu 8 proiecte de hotărâri, de la 8A la 8H, care v-au fost transmise tuturor pe e-
mail. Totodată, propun mutarea punctului nr.crt. 8H pe poziția nr. 1 și 
renumerotarea corespunzătoare a tuturor punctelor de pe ordinea de zi.  

 
8A Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 
obiectivului de investiții “Modernizare sistem climatizare bloc operator” la 
Spitalul Clinic de Recuperare  

Cluj-Napoca 

8B Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean 
Cluj nr. 28/2022 privind nominalizarea unor sume din bugetul local al Județului 
Cluj pe anul 2022 

8C Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu al 
Județului Cluj pe anul 2022 

8D Proiect de hotărâre privind alocarea unor sume din fondul de rezervă al 
bugetului local al Județului Cluj în anul 2022 

8E Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor la Clujana  
S.A., în vederea exercitării drepturilor de acționar 

8F Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului Construirea Spitalului 
Clinic de Urgenţă pentru Copii Cluj-Napoca 

8G Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului Construirea Centrului 
de Transplant Multiorgan Cluj 
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8H Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept, înainte de 
expirarea duratei normale, a mandatului de consilier județean al domnului 
Popovici Alin 

 
Astfel, supun la vot suplimentarea proiectului ordinii de zi cu aceste 

puncte, vă rog să pregătiţi votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 33 de voturi „pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel că suplimentarea Proiectului Ordinii de zi a fost 
aprobată. 

* 
Fiecare proiect de hotărâre înscris în Proiectul ordinii de zi a acestei ședințe este însoțit 

de un referat de aprobare; de rapoartele compartimentelor de resort din cadrul aparatului de 
specialitate al Consiliului Județean Cluj și de avizele cu caracter consultativ ale comisiilor de 
specialitate ale Consiliului Județean, fiind astfel respectate prevederile art. 182 alin. (4) 
coroborat cu art. 136 alin. (8) și alin. (9) din OUG 57/2019 privind Codul administrativ, cu 
modificările și completările ulterioare. 

* 
În continuare supun la vot Proiectul Ordinii de zi, împreună cu 

suplimentarea aprobată anterior.  Vă rog să pregătiţi votul electronic.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operaţiunii de votare se înregistrează: 35 de voturi „pentru” și 1 
membru nu a votat,  astfel că Proiectul Ordinii de zi a fost aprobat și cuprinde, 
după renumerotare, un număr de 18 puncte, după cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărâre privind constatarea încetării de drept, înainte 
de expirarea duratei normale, a mandatului de consilier județean 
al domnului Popovici Alin 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

2. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean nr. 68/2021 privind validarea nominală a membrilor 
Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

3. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Judeţean Cluj nr.  135/2019 privind aprobarea Organigramei și a 
Statului de funcţii pentru Școala Populară de Arte ¨Tudor Jarda¨ 
Cluj-Napoca 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici ai obiectivului de investiții: „Reabilitare spaţiu cu 
destinaţia Centru de Zi, municipiul Cluj-Napoca, strada Padin, nr. 
20, judeţul Cluj” 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

5. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 241 din 30 octombrie 2017 privind aprobarea 
indicatorilor tehnico economici aferenți obiectivului de investiții 
“Sediul Centru Școlar pentru Educație Incluzivă” 
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Inițiator – Alin Tișe – președinte 

6. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 40 din 19 februarie 2018 privind  aprobarea 
Proiectului "Construirea sediului Centrului Școlar pentru Educație 
Incluzivă" și a cheltuielilor legate de proiect   

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

7. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 213 din 22 septembrie 2017 privind aprobarea 
indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiții din 
cadrul proiectului “Creșterea eficienței energetice în clădirea Școlii 
Gimnaziale Speciale – Centru de Resurse  și  Documentare privind 
Educația Incluzivă/Integrată” 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

8. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 214 din 22 septembrie 2017 privind aprobarea 
proiectului “Creșterea eficienței energetice în clădirea Școlii 
Gimnaziale Speciale – Centru de Resurse  și  Documentare privind 
Educația Incluzivă/Integrată” și a cheltuielilor legate de proiect 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

9. Proiect de hotărâre privind nominalizarea a doi consilieri județeni 
care vor avea calitatea de evaluatori în cadrul comisiei de evaluare 
anuală a performanțelor profesionale individuale ale Secretarului 
General al Județului Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-
economici ai obiectivului de investiții “Modernizare sistem 
climatizare bloc operator” la Spitalul Clinic de Recuperare Cluj-
Napoca 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

11. Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului 
Județean Cluj nr. 28/2022 privind nominalizarea unor sume din 
bugetul local al Județului Cluj pe anul 2022 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

12. Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu 
al Județului Cluj pe anul 2022 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

13. Proiect de hotărâre privind alocarea unor sume din fondul de 
rezervă al bugetului local al Județului Cluj în anul 2022 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

14. Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 
reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a 
Acţionarilor la Clujana  S.A., în vederea exercitării drepturilor de 
acționar 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 
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15. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului Construirea 
Spitalului Clinic de Urgenţă pentru Copii Cluj-Napoca 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea proiectului Construirea 
Centrului de Transplant Multiorgan Cluj 

Inițiator – Alin Tișe – președinte 

17. Informare privind Execuția Bugetului de Venituri și Cheltuieli și 
Indicatorii cheie de performanță ai consiliilor de administrație, pe 
trimestrul III 2022 la întreprinderile publice aflate sub autoritatea 
Consiliului Judeţean Cluj 

18. Diverse 

* 
Dacă sunt situații de conflicte de interese, acestea trebuie anunțate la 

începutul şedinţei, deoarece se consemnează în mod obligatoriu în procesul-
verbal al şedinţei, iar consilierii județeni în cauză sunt obligaţi să se abţină de la 
participarea la adoptarea proiectelor de hotărâri în cauză, respectiv aceștia nu 
mai sunt luați în calcul pentru cvorumul necesar adoptării hotărârilor 
respective. 

Dacă sunt astfel de situații, vă rog să le precizați. 
D-na Laura Chiorean: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectelor de hotărâri înscrise în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 11 (fost pct. crt. 8B) și pct. crt. nr. 12 (fost pct. crt. 8C). 
Dl. Molhem Bashar: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 11 (fost pct. crt. 8B). 
Dl. Cristian Ciuta: 

Nu particip la dezbaterea şi votarea proiectului de hotărâre înscris în 
Ordinea de zi la pct. crt. nr. 11 (fost pct. crt. 8B). 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog, dacă mai sunt intervenții din partea dumneavoastră? 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, atunci a rămas înregistrat tot ceea ce 

ați spus și vă propun să mergem mai departe cu derularea acestei ședințe. 
* 

 În conformitate cu prevederile art. 228 din OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
consilierii judeţeni aflați în conflict de interese au obligaţia să se abţină de la participarea la  
adoptarea proiectelor de hotărârii care le-ar putea produce un folos material și sunt obligați să 
anunţe, la începutul şedinţei, interesul personal pe care îl au la adoptarea proiectelor de 
hotărâri respective.  
 Consilierii județeni care și-au anunţat abținerea de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri pentru situații de conflict de  interese nu mai sunt luați în calcul pentru 
cvorumul necesar adoptării hotărârilor cu privire la care acesta şi-a anunţat interesul şi nu au 
drept de vot la adoptarea acestor hotărâri. 
 În acest contex, recapitulativ, situația abținerilor de la participarea la adoptarea 
proiectelor de hotărâri din această ședință este următoarea:  

1. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 11 avem 3 abțineri, a doamnei Laura Chiorean, a 
domnului Molhem Bashar și a domnului Cristian Ciuta; 

2. La Proiectul de hotărâre nr. crt. 12 avem 1 abținere, a doamnei Laura Chiorean; 
 
* 

 
 Dacă legat de ordinea de zi mai sunt intervenții? 



 

6 

 

Dacă nu sunt intervenții, vă propun să parcurgem punctele de pe 
ordinea de zi, astfel: 

 
1. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind constatarea încetării de 

drept, înainte de expirarea duratei normale, a mandatului de consilier 
județean al domnului Popovici Alin, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisiile noastre de specialitate. 
 

  Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
 

Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Comisia nr.  1 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 
 În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
privind constatarea încetării de drept, înainte de expirarea duratei normale, a 
mandatului de consilier județean al domnului Popovici Alin, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 214 

* 
*         * 

2. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean nr. 68/2021 privind validarea nominală a membrilor 
Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Cluj, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
 

Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Comisia nr.  1 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, cu 

mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 5 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de hotărâre 
pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean nr. 68/2021 privind validarea 
nominală a membrilor Autorităţii Teritoriale de Ordine Publică Cluj, acesta 
devenind   
 

           HOTĂRÂREA NR. 215 
 
* 

*         * 
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3. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Judeţean Cluj nr.  135/2019 privind aprobarea Organigramei și a 
Statului de funcţii pentru Școala Populară de Arte ¨Tudor Jarda¨ Cluj-
Napoca, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 6 să prezinte avizul. 
 

Dl. Balla Francisc: 
 Comisia nr. 6 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 4 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Judeţean Cluj nr.  135/2019 
privind aprobarea Organigramei și a Statului de funcţii pentru Școala Populară 
de Arte ¨Tudor Jarda¨ Cluj-Napoca, acesta devenind 

 
     HOTĂRÂREA NR. 216 

* 
*         * 

 
4. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici ai obiectivului de investiții: „Reabilitare spaţiu cu 
destinaţia Centru de Zi, municipiul Cluj-Napoca, strada Padin, nr. 20, 
judeţul Cluj”, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de 
specialitate. 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 30 voturi “pentru” și 6 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de 
investiții: „Reabilitare spaţiu cu destinaţia Centru de Zi, municipiul Cluj-
Napoca, strada Padin, nr. 20, judeţul Cluj”, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 217 

* 
*         * 

 
5. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Județean Cluj nr. 241 din 30 octombrie 2017 privind aprobarea 
indicatorilor tehnico economici aferenți obiectivului de investiții “Sediul 
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Centru Școlar pentru Educație Incluzivă”, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 
 Aici am de făcut un amendament și anume: 

Titlul proiectului de hotărâre P R O I E C T  DE  H O T Ă R Â R E  

pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 241 
din 30 octombrie 2017 privind aprobarea indicatorilor 

tehnico economici aferenți obiectivului de investiții “Sediul 
Centru Școlar pentru Educație Incluzivă” 

Nr. 

crt. 

Forma existentă Forma propusă Motivație 

1. Anexa – Indicatorii tehnico-
economici ai obiectivului de 
investiții aferenți proiectului 
“Construirea sediului 
Centrului Școlar pentru 
Educație Incluzivă”:  

”2. Indicatori economici: 

Valoarea investiției (cu TVA): 

• V
aloarea totală: 26.191.665,70 
lei lei exclusiv TVA; 
31.168.082,18 lei cu TVA 

• D
in care C+M: 21.260.006,66 
lei exclusiv TVA; 
25.299.407,93 lei cu TVA.” 

 

Anexa – Indicatorii tehnico-
economici ai obiectivului de 
investiții aferenți proiectului 
“Construirea sediului Centrului 
Școlar pentru Educație 
Incluzivă”:  

”2. Indicatori economici: 

Valoarea investiției (cu TVA): 

• V
aloarea totală: 
27.239.557,27 lei exclusiv 
TVA; 32.370.017,52 lei cu 
TVA 

• D
in care C+M: 
21.928.813,08 lei exclusiv 
TVA; 26.095.287,57 lei cu 
TVA.” 

Ulterior aducerii la 
cunoștință publică a 
proiectului de hotărâre a 
fost identificată o eroare 
de redactare în cuprinsul 
anexei la proiect în sensul 
în care, dintr-o eroare 
materială, valoarea totală a 
investiției a fost înscrisă 
fără TVA.  

În aceste condiții apreciem 
că se impune modificarea 
corespunzătoare a 
punctului 2 din anexa la 
proiect în sensul înscrierii 
corecte a valorii totale a 
inventiției calculate cu 
TVA. 

 
Supun la vot amendamentul prezentat de mine anterior. Vă rog să pregătiți 
votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 4 membri nu au 
votat, astfel că amendamentul a fost aprobat, fapt ce presupune modificarea 
corespunzătoare a anexei de la proiectul de hotărâre. 

* 
Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, 

împreună cu amendamentul aprobat.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 241 din 30 
octombrie 2017 privind aprobarea indicatorilor tehnico economici aferenți 
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obiectivului de investiții “Sediul Centru Școlar pentru Educație Incluzivă”, 
acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 218 

* 
*         * 

 
6. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 

Consiliului Județean Cluj nr. 40 din 19 februarie 2018 privind  aprobarea 
Proiectului "Construirea sediului Centrului Școlar pentru Educație Incluzivă" 
și a cheltuielilor legate de proiect, cu mențiunea că a fost analizat în 
comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 
 Aici am de făcut un amendament și anume: 

Titlul proiectului de hotărâre P R O I E C T  DE  H O T Ă R Â R E  

pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 
40 din 19 februarie 2018 privind  aprobarea Proiectului 

"Construirea sediului Centrului Școlar 

pentru Educație Incluzivă" și a cheltuielilor legate de 
proiect   

 

Nr. 

crt. 

Forma existentă Forma propusă Motivație 

1. "Art. 2. Se aprobă 
valoarea totală a 
Proiectului “Construirea 
sediului Centrului 
Școlar pentru Educație 
Incluzivă” în cuantum 
de 31.168.082,18 lei (TVA 
inclus). 

 

"Art. 2. Se aprobă 
valoarea totală a 
Proiectului “Construirea 
sediului Centrului Școlar 
pentru Educație 
Incluzivă” în cuantum 
de 32.370.017,52 lei (TVA 
inclus). 

 

Ulterior aducerii la cunoștință 
publică a proiectului de 
hotărâre a fost identificată o 
eroare de redactare în 
cuprinsul proiectului, în sensul 
în care, dintr-o eroare 
materială, valoarea totală a 
investiției a fost înscrisă fără 
TVA.  

În aceste condiții apreciem că 
se impune modificarea 
corespunzătoare a art. 2 din 
proiect în sensul înscrierii 
corecte a valorii totale a 
inventiției calculate cu TVA. 
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Titlul proiectului de hotărâre P R O I E C T  DE  H O T Ă R Â R E  

pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 
40 din 19 februarie 2018 privind  aprobarea Proiectului 

"Construirea sediului Centrului Școlar 

pentru Educație Incluzivă" și a cheltuielilor legate de 
proiect   

 

Nr. 

crt. 

Forma existentă Forma propusă Motivație 

2. "Art. 3. Se aprobă 
contribuția proprie a 
Județului Cluj, 
compusă din 2% din 
valoarea eligibilă a 
proiectului, în cuantum 
de 111.026,53 lei (inclusiv 
TVA), reprezentând 
cofinanțarea 
Proiectului “Construirea 
sediului Centrului 
Școlar pentru Educație 
Incluzivă” și din 
cheltuielile neeligibile 
ale proiectului în 
cuantum de 
25.616.755,63 lei (inclusiv 
TVA).”  

 

"Art. 3. Se aprobă 
contribuția proprie a 
Județului Cluj, compusă 
din 2% din valoarea 
eligibilă a proiectului, în 
cuantum de 111.026,53 
lei (inclusiv TVA), 
reprezentând 
cofinanțarea Proiectului 
“Construirea sediului 
Centrului Școlar pentru 
Educație Incluzivă” și 
din cheltuielile 
neeligibile ale 
proiectului în cuantum 
de 26.818.690,97 lei  
(inclusiv TVA).” 

Ulterior aducerii la cunoștință 
publică a proiectului de 
hotărâre a fost identificată o 
eroare de redactare în 
cuprinsul proiectului, în sensul 
în care, dintr-o eroare 
materială, valoarea totală a 
investiției a fost înscrisă fără 
TVA.  

În aceste condiții apreciem că 
se impune modificarea 
corespunzătoare a art. 3 din 
proiect în sensul înscrierii 
corecte a valorii totale a 
inventiției calculate cu TVA. 

 

 
Supun la vot amendamentul prezentat de mine anterior. Vă rog să pregătiți 
votul electronic. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 
În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 3 membri nu au 
votat, astfel că amendamentul a fost aprobat, fapt ce presupune modificarea 
corespunzătoare a proiectului de hotărâre. 

* 
Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat, 

împreună cu amendamentul aprobat.  
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 34 voturi “pentru” și 2 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 40 din 19 
februarie 2018 privind  aprobarea Proiectului "Construirea sediului Centrului 
Școlar pentru Educație Incluzivă" și a cheltuielilor legate de proiect, acesta 
devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 219 

* 
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*         * 
 

7. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 213 din 22 septembrie 2017 privind aprobarea 
indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de investiții din cadrul 
proiectului “Creșterea eficienței energetice în clădirea Școlii Gimnaziale 
Speciale – Centru de Resurse  și  Documentare privind Educația 
Incluzivă/Integrată”, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de 
specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 213 din 22 
septembrie 2017 privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai 
obiectivului de investiții din cadrul proiectului “Creșterea eficienței energetice 
în clădirea Școlii Gimnaziale Speciale – Centru de Resurse  și  Documentare 
privind Educația Incluzivă/Integrată”, acesta devenind 
 

HOTĂRÂREA NR. 220 
* 

*         * 
 

8. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 214 din 22 septembrie 2017 privind aprobarea 
proiectului “Creșterea eficienței energetice în clădirea Școlii Gimnaziale 
Speciale – Centru de Resurse  și  Documentare privind Educația 
Incluzivă/Integrată” și a cheltuielilor legate de proiect, cu mențiunea că a 
fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 
 

Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 214 din 22 
septembrie 2017 privind aprobarea proiectului “Creșterea eficienței energetice 
în clădirea Școlii Gimnaziale Speciale – Centru de Resurse  și  Documentare 
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privind Educația Incluzivă/Integrată” și a cheltuielilor legate de proiect, acesta 
devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 221 

* 
*         * 

 
9. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind nominalizarea a doi 

consilieri județeni care vor avea calitatea de evaluatori în cadrul comisiei de 
evaluare anuală a performanțelor profesionale individuale ale Secretarului 
General al Județului Cluj, cu mențiunea că a fost analizat în comisiile 
noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 1 să prezinte avizul. 
 

Dl. Iuliu Sămărtean: 
 Comisia nr. 1 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenții, vă rog să le precizați.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Domnule președinte, dacă îmi permiteți!  
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog!  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Domnule președinte, la acest punct grupul USR propune un 
amendament, respectiv, propunem ca din această comisie să facă parte și un 
reprezentant al opoziției, ca să-i spunem așa, respectiv propunem modificarea 
articolului 1 și înlocuirea doamnei Angela Marchiș cu subsemnatul, Mihai 
Iepure. Și fac precizarea că acest amendament a fost susținut și în comisia de 
specialitate și cu regret constat că nu a fost consemnat votul asupra acestui 
amendament, precum și faptul că nu se regăsește în avizul comisiei 
propunerea acestui amendament.  
Dl. Alin Tișe: 

Votul este în procesul-verbal al ședinței comisiei, comisia prin cine a 
intervenit a spus avizul. Doar avizul ni-l comunică nouă, nu ne comunică 
modul prin care s-a votat individual. 
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Sigur, procesul-verbal al ședinței comisiei, domnule președinte... 
Dl. Alin Tișe: 

Deci, avizul pe care ni-l comunică secretarul, asta ne interesează pe noi, 
restul rămâne arhivat ca activitate a comisiei.  
Dl. Mihai-Florin Iepure: 

Sigur, asta precizez, în procesul-verbal al comisiei, nu se regăsește notat 
votul asupra acestui amendament, iar în modelul de aviz există precizarea de 
amendamente, propuneri acceptate, respectiv, amendamente, propuneri 
respinse, iar amendamentul susținut... 
Dl. Alin Tișe: 

Deci, în comisia dumneavoastră de consilieri trebuie să ridicați această 
problemă și să vedeți de ce nu s-a consemnat în procesul-verbal votul pe care 
l-ați dat în această comisie. Dacă spuneți că nu este consemnat în procesul-
verbal.  
Dl. Iuliu Sămărtean: 
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Domnule președinte, dacă îmi permiteți! 
Dl. Alin Tișe: 

Deși, mă îndoiesc că nu se consemnează în procesul-verbal al unei 
ședințe modul în care au votat oamenii din comisie. Domnul președinte al 
comisiei cine este? 
Dl. Iuliu Sămărtean: 

Domnule președinte, dacă îmi permiteți! Iuliu Sămărtean sunt!  
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! 
Dl. Iuliu Sămărtean: 

Este precizat în procesul-verbal de ședință intervenția domnului coleg 
Sălăjan în care eu am spus că urmarea precizării pe care a făcut-o sau a 
punctului de vedere pe care l-a avut să-și expună poziția în plen, este expus în 
proces-verbal de ședință. Domnul Sălăjan a și cerut o copie după procesul-
verbal al ședinței și i-a fost dat, atât avizul, avizul l-am semnat eu favorabil. Pe 
grup a fost toată lumea și au dat avizul...  
Dl. Alin Tișe: 

Absolut! 
Dl. Iuliu Sămărtean: 

... nu știu ce despre ce vorbește domnul Iepure. 
Dl. Mihai- Florin Iepure: 

Da, domnule Sămărtean, era obligația dumneavoastră să supuneți la 
vot...  
Dl. Iuliu Sămărtean:  

Care obligație? 
Dl. Mihai-Florin Iepure:  

Conform regulamentului de funcționare a Consiliului Județean...  
Dl. Iuliu Sămărtean:  

Care regulament?  
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

... orice amendament ...  
Dl. Iuliu Sămărtean:  

Stimate domn, nu era nicio obligație... 
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

... orice amendament a unui consilier județean se supune la vot. Îmi cer 
scuze că vă contrazic, dar conform regulamentului era obligația să supuneți la 
vot amendamentul colegului nostru și dacă era respins, tot așa, era obligatoriu 
să fie cuprins în avizul comisiei de specialitate. Trecând peste chestiunile ... 
Dl. Iuliu Sămărtean:  

Poziția colegului nostru Sălăjan a fost exprimată pe grup, iar colegii din 
comisia juridică au văzut poziția dumnealui.  
Dl. Mihai-Florin Iepure:  

Și nu s-a exprimat un vot, motiv pentru care susținem amendamentul în 
plen. 
Dl. Iuliu Sămărtean:  

... și am solicitat domnului coleg să-și expună poziția în plen. Mulțumesc. 
Dl. Mihai-Florin Iepure:  

Și eu mulțumesc. 
Dl. Alin Tișe: 

În regulă! Acum suntem în faza de susținere în plen! 
Dl. Alexandru Cordoș: 

Domnule președinte, dacă îmi permiteți! 
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Dl. Alin Tișe: 
Vă rog! 

Dl. Alexandru Cordoș:  
Din partea grupului PSD doresc să fac și eu un amendament, o 

propunere la acest punct al ordinii de zi pentru această comisie, în persoana 
colegului nostru Horea Chirteș,  mulțumesc.  
Dl. Alin Tișe: 

Doar doi pot să fie, așa spune legea. Deci, spune că prin proiectul de 
nominalizare se nominalizează doi consilieri județeni care sigur fac parte dintr-
o comisie, în care sunt și eu prin lege, dar la numărul de consilieri doar doi, nu 
spune minim doi sau cel puțin doi sau... spune doi.  
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

Doi! 
Dl. Alin Tișe: 

Pe de altă parte, ca să înțeleg, domnii colegi de la USR spun așa, dorim 
să facă parte din această comisie și reprezentanți ai opoziției. Înseamnă că 
dânșii pe de o parte se consideră în opoziție, în Consiliul Județean, lucru pe 
acuma nu l-am știut, da...  
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

Ați precizat și dumneavoastră în ședințele anterioare, domnule 
președinte! 
Dl. Alin Tișe: 

... acum aflăm într-adevăr dânșii în opoziție, doar că a doua problemă 
este aceea în care se solicită și din partea opoziției, înseamnă că 
dumneavoastră doriți comisie politică care să fie parte din... 
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

Nu domnule președinte, să fie nu doar aceiași reprezentanți, am precizat 
foarte clar, pentru că și anul trecut au fost distinsele noastre colege. Acum 
consider că putem să facem această modificare.  
Dl. Alin Tișe: 

Absolut! 
Dl. Lucian Cordiș: 

Domnule președinte, să supunem la vot amendamentul, după care 
proiectul și vedem ce iese. 
Dl. Alin Tișe: 

Problema este că noi evaluăm acum secretara județui, iar domnii de la 
USR care fug de politizarea, vezi Doamne, a funcțiilor și a pozițiilor doresc 
acum să facă o comisie politică care să evalueze Secretarul General al 
Județului care nu este un om politic și care este aici de „o sută de ani”. 
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

Nu, domnule președinte… 
Dl. Alin Tișe: 

Cum o să puteți dumneavoastră evalua oamenici politici că doar știți, că 
dumneavoastră spuneți că oamenii politici sunt corupți și nu fac bine 
evaluarea. 
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

…. nu o comisie politică, ci o comisie conform articolului 485 aliniatul 5 
din Codul Administrativ, cu 2 consilieri județeni, domnule președinte. Nu 
comisie politică! 
Dl. Alin Tișe: 

Acum puteți să răspundeți, că nu v-am auzit până acum.  
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Dl. Mihai- Florin Iepure:  
Da, domnule președinte! Nu propunem o comisie politică, ci o comisie 

conform articolului 485, aliniatul 5 din Codul Administrativ, domnule 
președinte, respectiv, cu 2 consilieri județeni.  
Dl. Alin Tișe: 

… 
Dl. Mihai-Florin Iepure:  

Este articolul pe care l-ați parafrazat și dumneavoastră când i-ați răspuns 
domnului Cordoș.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, doar că dumneavoastră spuneți că vreți să fie de la opoziție, acei/acel 
consilier.  
Dl. Mihai-Florin Iepure:  

Să fie liderul de grup al grupului PNL, doamna Marchiș. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă e de la putere, e politic și dacă e de la o poziție, nu e politic.  
Dl. Mihai-Florin Iepure:  

Nu am susținut asta, domnule președinte. Nu încercați să insinuați 
altceva decât am spus. Am spus să fie liderul grupului PNL. 
Dl. Alin Tișe: 

De la opoziție, ați spus textual.  
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

Da, domnule președinte, liderul grupului PNL, respectiv, liderul grupului 
USR, asta am propus.  
Dl. Alin Tișe: 

Așa ceva nu se poate, să cereți politizarea. N-am putut să cred vreodată 
că USR-ul va cere să facă comisii politice. Bun! Stimați colegi, până la urmă 
avem de ales în a merge pe o variantă care într-adevăr colegii noștri care au 
făcut evaluarea au experiență în a evalua, pentru că sunt în comisie de mai 
mulți ani sau a face o politizare așa cum o cere USR-ul, în sensul de a pune de 
la opoziție, ca să nu fie acuzată puterea că face politizarea. Cum considerați! 
Am să vă rog să interveniți, să vă spuneți punctele de vedere! 
Dl. Mihai-Florin Iepure:  

Am spus să fie și un reprezentant. 
Dl. Alin Tișe: 

Într-adevăr, este un eveniment unic în ceea ce am trăit în Consiliul 
Județean, să aud de la USR, care atât de mult, să spunem… 
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

Domnule președinte, ca să existe un echilibru, am susținut acest 
amendament. Cred că este foarte clar ceea ce am susținut. 
Dl. Lucian Cordiș: 

Domnule Iepure, dacă nu știi să te dai cu sania, mergi pe dedeluș tare la 
vale. Ai intrat cu domnul președinte în discuții de genul acesta, mai ușor cu 
pianul pe scări. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! Deci, sunteți de acord cu variantele? Deci, avem o variantă așa 
cum o spuneam, de a merge mai departe în a rămâne cele două colege ale 
noastre care au făcut parte din comisie, așa cum spuneam, doi consilieri, sau 
doriți să mergem și într-adevăr să politizăm această comisie, numind oameni 
de la opoziție și nu numai, așa cum consideră domnul Iepure. 
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Dl. Dumitru Drăghici: 
Nu dorim să politizăm, domnule președinte! Este normal să mergem pe 

experiență și pe ce am mers până acum.  
D-na Elena Muscă: 

Domnule președinte, permiteți-mi să intervin puțin, că ne-am dus cu 
interpretarea într-o zonă politică. Din punctul meu de vedere, cum spuneați 
dumneavoastră, să mergem pe persoane care au experiență sau nu, dar 
haideți să ne gândim și la viitor, persoanele acestea cu experiență poate vor fi 
în continuare în următorul mandat în Consiliul Județean sau nu. Deci, de ce să 
nu oferim posibilitatea și altor colegi de a dobândi această experiență de care 
spuneți dumneavoastră. 
Dl. Alin Tișe: 

Asta este o altă argumentație? 
D-na Elena Muscă: 

Vin în completarea a ceea ce ați spus dumneavoastră, că se merge pe... 
Dl. Alin Tișe: 

Este cu totul altceva decât ce propunea domnul Iepure. 
D-na Elena Muscă: 

Pornind de la ceea ce ați declarat dumneavoastră.  
Dl. Alin Tișe: 

De a fi reprezentantul opoziției, aceasta a fost propunerea inițială, de a fi 
din opoziție membru în comisie, este cu totul altceva. Dacă mai sunt 
intervenții! 
Dl. Horea Chirteș: 

Domnule președinte, Horea Chirteș sunt! În sensul celor formulate de 
colega noastră, doamna consilier Muscă, am făcut și noi acest amendament, în 
ideea în care poate colegele au experiență dar sunt sigur că este binevenit și o 
experiență nouă în această comisie. Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Grupul PNL ce părere are? 
Dl. Dumitru Drăghici: 

Ar trebui... 
Dl. Iuliu Sămărtean:  

... propunerea inițială făcută de către executiv.   
D-na Marinela Marc:  

Ar trebui să supunem la vot amendamentele și să ... 
Dl. Alin Tișe: 

Asta vom face!  
Supun la vot amendamentul USR prezentat de domnul consilier 

județean Iepure, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 7 voturi “pentru”, 20 voturi 
”împotrivă”, 7 ”abțineri” și 2 membri nu au votat, astfel că amendamentul a fost 
respins. 

* 
Supun la vot amendamentul prezentat de domnul consilier județean 

Cordoș, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 7 voturi “pentru”, 14 voturi 
”împotrivă”, 10 ”abțineri” și 5 membri nu au votat, astfel că amendamentul a 
fost respins. 
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* 
Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 

analizat, cu mențiunea că vom utiliza votul electronic secret. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic secret prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 22 voturi “pentru”, 3 voturi 
”împotrivă”, 8 “abțineri” și 3 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj 
adoptă Proiectul de hotărâre privind nominalizarea a doi consilieri județeni 
care vor avea calitatea de evaluatori în cadrul comisiei de evaluare anuală a 
performanțelor profesionale individuale ale Secretarului General al Județului 
Cluj, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 222 

 
* 

*         * 
Dl. Mihai- Florin Iepure:  

Deci, doar cu reprezentanți PNL, ca să fim clari! Mulțumesc! 
 
* 

*         * 
Dl. Alin Tișe: 
 
10. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea indicatorilor 

tehnico-economici ai obiectivului de investiții “Modernizare sistem 
climatizare bloc operator” la Spitalul Clinic de Recuperare Cluj-Napoca, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dacă nu sunt intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 5 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de 
investiții “Modernizare sistem climatizare bloc operator” la Spitalul Clinic de 
Recuperare Cluj-Napoca, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 223 

 
* 

*         * 
 

11. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre pentru modificarea Hotărârii 
Consiliului Județean Cluj nr. 28/2022 privind nominalizarea unor sume din 
bugetul local al Județului Cluj pe anul 2022, cu mențiunea că a fost analizat 
în comisiile noastre de specialitate. 
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Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Cătălin Slăgean: 

 Am văzut că contribuția Consiliul Județean la ADI ZMC este de 150000 
de lei pe an, iar noi cu această suplimentare de 50000 nu ne apropiem nici 
măcar de jumătatea sumei noastre, sumei pe care ar fi trebuit să o dăm 
conform hotărârii de consiliu județean, parcă din 2008… unei hotărâri de 
consiliu județean… cred că ar trebui să luăm serios în considerare să ne 
achităm de această obligație în fiecare an, mai ales că ADI ZMC desfășoare 
proiecte sociale unde știți că uneori autoritățile sunt acuzate că nu au 
suficiente acțiuni și că e un domeniu care e ușor neglijat de autorități. Și acum 
rugămintea mea e dacă am putea găsi resursele ca pe viitor să ne achităm de 
obligația de a achita această sumă de 150000… nu mai țin minte exact cum se 
numea… Mulțumesc 
Dl. Alin Tișe: 

 În regulă…vom încerca și la ședința din decembrie, atât s-a putut astăzi 
în ședință vom încerca fiind în decembrie să alocăm o suma, poate chiar să o 
acoperim. Am lămurit problema, am discutat cu cei de la de la primărie și 
încercăm să acoperim întreaga sumă. Vom vedea, era o propunere concretă 
sau doar o… ca să știu dacă…  
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Nu, nu era o propunere…era doar o rugămintea sau ce să zic? O 
rugăminte sau cumva să ne mobilizăm… 
Dl. Alin Tișe: 

Da, e în regulă, păi știm și noi asta trebuie să acoperim și ne dorim asta, 
evident.  
Dl. Cătălin Sălăgean: 

Ok, mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Supun votului dumneavoastră proiectul așa cum este el, încercând în 
ședința următoare să mai acoperim o parte… 

Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online 
de videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 31 voturi “pentru” și 5 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Județean Cluj nr. 28/2022 
privind nominalizarea unor sume din bugetul local al Județului Cluj pe anul 
2022, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 224 

* 
*         * 

 
12. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului 

general propriu al Județului Cluj pe anul 2022, cu mențiunea că a fost 
analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
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Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Ionuț Florea: 

Bună ziua, domnul Președinte aș avea o intervenție… 
Dl. Alin Tișe: 

Da, vă rog! 
Dl. Ionuț Florea: 

 Conform adresei trimise de Liceul pentru deficienți de vedere, se solicită 
alocarea unei sume de 137000 de lei pentru diverse cheltuieli: plată servicii 
medicale, reparare gard, achiziție dulapuri. Prin această rectificare, 
dumneavoastră ați propus spre probare doar 5000 de lei pentru prelungirea 
unor licențe. Întrebarea mea ar fi de ce nu se aprobă acum și restul sumei și 
când credeți că se vor aloca banii solicitați de către liceu pentru rezolvarea 
problemelor specificate în adresă?  
Dl. Alin Tișe: 

Atât putem în momentul de față să să acordăm liceului. Pe de o parte, 
pe de altă parte, nu suntem obligați niciodată, ținuți să asigurăm suma 
integral cerută de către directorii de acolo, ci în măsura care bugetul permite 
asta. Deci, astăzi în momentul în care alocăm acești bani, este suma pe care și-
o permite bugetul, să o și plătească de îndată. Și acest lucru se întâmplă … la o 
altă alocare, dacă va mai fi, atunci vom acoperi eventual sumele rămase.  
Dl. Ionuț Florea: 

Am înțeles, mulțumesc!  
Dl. Alin Tișe: 

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 29 voturi “pentru”, 1 
abținere și 6 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind rectificarea bugetului general propriu al 
Județului Cluj pe anul 2022, acesta devenind 
 

HOTĂRÂREA NR. 225 
* 

*         * 
 

13. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind alocarea unor sume din 
fondul de rezervă al bugetului local al Județului Cluj în anul 2022, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Ionuț Florea: 

Domnule președinte, aș avea o intervenție aici! 
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Dl. Alin Tișe: 
Vă rog! 

Dl. Ionuț Florea: 
Conform adresei trimise de Primăria din Așchileu, microbuzul este vechi 

din 2007 și necesită reparații, zic ei, chiar și săptămânale. Acel lucru generează 
cheltuieli suplimentare și disconfort elevilor și poate chiar imposibilitatea de a 
se deplasa la școală. Vă propun să se demareze discuții între Consiliul 
Județean și Comuna Așchileu pentru achiziția în anul 2023 a unui microbuz 
nou. Acel lucru este benefic din punct de vedere financiar pentru primărie și 
pentru Consiliul Județean, dar mai ales pentru elevii care folosesc mocrobuzul 
și se vor putea baza pe un microbuz funcțional.  
Dl. Alin Tișe: 

Pe proiectul pe care îl aveți în față nu am înșeles ce legătură are. 
Dl. Ionuț Florea: 

Proiectul pe care ni l-ați propus acum alocă o sumă de 20 mii lei 
Primăriei Așchileu pentru reparații la un microbuz școlar. 
Dl. Alin Tișe: 

De acord! Acesta este proiectul pe care îl aveți în față. Dumneavoastră 
vorbeați despre un microbuz nou pe care Comuna să-l ia anul viitor, dar legat 
de proiect vă întreb. 
Dl. Ionuț Florea: 

La acest proiect am vrut să aduc în atenția dumneavoastră faptul că 
Primăria ar avea o mai multă nevoie de un microbuz nou și să aveți în vedere 
eventual pe anul viitor, să-i sprijinim cu achiziția acestui microbuz. 
Dl. Alin Tișe: 

Deci, nu are legătură una cu alta. Este vorba de un proiect prin care 
alocăm bani să repare și dânsul dorește ca anul viitor să ajutăm Comuna ca 
multe alte comune ca să-și cumpere microbuze noi. Le vom discuta eventual 
la bugetul pe anul următor. Vedem că nu are legătură cu proiectul 8D.  
Dl. Ionuț Florea: 

Are legătură! 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă legat de proiectul 8D sunt propuneri! Bun, dacă nu, atunci vă rog 
să pregătiți votul! 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 4 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind alocarea unor sume din fondul de rezervă al bugetului local al 
Județului Cluj în anul 2022, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 226 

* 
*         * 

Vom trimite de îndată hotărârea pentru ca doamna primar să poată 
trece să repare microbuzul. Am constatat că există într-adevăr un fenomen 
dincolo de discuția legat de proiectul acesta care evident a avut un obiect 
foarte clar și o decizie de-a noastră clară, cum am mai făcut-o și în cazul altor 
localități. Probabil că deja aceste mașini pe care îmi amintesc că le-a luat 
Guvernul Tăriceanu, nu vreau să greșesc. 
D-na Marinela Marc: 

În 2007-2008 s-au achiziționat, domnule președinte! 
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Dl. Alin Tișe: 
Așa, zic bine, în 2007-2008 era Guvernul Tăriceanu și atunci s-au 

cumpărat foarte multe la nivelul întregii țări și în județul nostru au venit multe 
microbuze. În mod evident, de atunci au trecut anii și ele s-au învechit și iată 
că sunt deja probleme cu multe din localitățile județului care au această 
problemă. Va trebui să vedem pentru anul următor dacă într-adevăr este un 
fenomen și este la nivelul județului și atunci va trebui să vedem dacă nu 
Guvernul în finanțarea pe care o are să înlocuiască aceste microbuze sau de ce 
nu, să le scoată din uz dacă ele sunt deja depășite și să cumpere pe bani 
guvernamentali așa cum s-a întâmplat și cu acestea. Să cumpere alte 
microbuze dacă nu, să vedem în ce măsură într-adevăr Consiliul Județean se 
poate implica dar evident că sumele sunt foarte mari. Din ceea ce am analizat 
se pot lua și pe PNRR, s-ar putea cumpăra aceste mașini. Să vedem, știu că 
Ministerul Educației lucrează la așa ceva, sper ca inspectoratele școlare să fie 
capacitate și să fie o informare corectă. 
D-na Marinela Marc: 

Dacă îmi permiteți, domnule președinte! 
Dl. Alin Tișe: 

Imediat! Dacă Ministerul va prinde aceasta, foarte bine, dacă nu, vom 
face o analiză completă și complexă cu situația din județ. Doamna Marinela, vă 
rog!  
D-na Marinela Marc: 

Noi am făcut o estimare la nivelul județului, am cerut școlilor și 
primăriilor, am trimis necesarul la minister dar înțeleg că nu Ministerul 
Educației, ci Ministerul Dezvoltării se va ocupa de achiziția acestor microbuze 
electrice cu bani din PNRR. 
Dl. Alin Tișe: 

Foarte bine! Important este să fie înnoit parcul și ne-ar ajuta și pe noi, 
pentru că nu am mai fi nevoiți să tot alocăm pentru sprijin, pentru înlocuirea 
motorului, pentru cumpărare numai în anumite zone unde într-adevăr cade 
de tot mașina și putem ajunge să facem o discriminare între unii și alții, tocmai 
că nu avem bani să acoperim toate comunele. Să sperăm că acest proiect 
guvernamental va fi dus până la capăt, vom vedea la momentul potrivit. Deci, 
revenind la ordinea de zi. 
Dl. Mihai Iepure: 

Domnule președinte, oare am putea să facem și noi o solicitare de 
susținere a acestei achiziții către minister? 
Dl. Alin Tișe: 

Nu este cazul dacă Inspectoratul Școlar a făcut în numele tuturor școlilor 
din județ, practic este o informare oficială cât mai fidelă. Și noi am face același 
lucru, am cere de la Inspectorat o situație ca să o trimitem mai departe. Ce 
putem face, susținem ca orice alt consiliu județean, alocarea către județul 
nostru.  
Dl. Mihai Iepure: 

Mă refer să susținem... 
Dl. Alin Tișe: 

Nu ar fi o problemă, dar nu cred că cineva își pune îndoiala cu privire la 
acest fapt, Consiliul Județean susține alocarea de microbuze pentru Județul 
Cluj. Dacă cineva are o îndoială legat de asta... 
Dl. Mihai Iepure: 

Nu există o îndoială, ci mă gândeam dacă ar ajuta o adresă de susținere 
a propunerii Inspectoratului, fiind Ministerul Dezvoltării. 
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Dl. Alin Tișe: 
Vom vedea, dacă este nevoie, cu drag vom face. Dacă nu, atunci nu are 

rost să suprapunem adresele, pentru că nu cred că cineva de la București va 
neglija, sau din contră, va aprecia mai mult solicitarea noastră în funcție de 
cine este semnată. Îmi place să cred că este vorba de nevoi și de interesele 
comunității, dar vom face și asta. Nu este o problemă.  

* 
*         * 

 
14. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind acordarea unui mandat 

special reprezentantului Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor 
la Clujana  S.A., în vederea exercitării drepturilor de acționar, cu mențiunea 
că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
 
Rog Comisia de specialitate nr. 4 să prezinte avizul. 
 

Dl. Alexandru Cordoș: 
 Comisia nr. 4 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Dacă sunt intervenţii, vă rog să le precizaţi.  
Dl. Ionuț Florea: 

Bună ziua, domnule președinte! Aș mai avea o intervenție și la acest 
punct dacă se poate! 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! 
Dl. Ionuț Florea: 

Practic, prin acest proiect votăm demararea procedurilor pentru intrarea 
în faliment a companiei Clujana. Având în vedere semnificația companiei 
Clujana pentru județul nostru, am avea rugămintea să ne detaliați, dacă știți 
acum sau eventual ulterior într-o adresă, care vor fi următorii pași în cadrul 
acestei proceduri și mai ales ce se va întâmpla cu marca Clujana, fiind un activ 
care a mai rămas acolo și în plus am vrea să ne comunicați ce active imobile și 
mobile pot fi valorificate în cadrul procedurii de faliment și ce se va întâmpla 
cu dosarele foștilor angajați…știu că în momentul acesta este o arhivă destul 
de mare, aflată în gestiunea Clujana. Mulțumesc foarte mult! 
Dl. Alin Tișe: 

Da, în regulă, o să primiți în scris, o să facem adresă către conducerea 
executivă și o să vă comunicăm! Dacă mai sunt intervenții… 
Dl. Horea Chirteș: 

Domnule Președinte, o să vă rog să comunicați tuturor consilierilor 
informațiile acestea referitoare la Clujana.  
Dl. Alin Tișe: 

Sigur! 
Dl. Horea Chirteș: 

Mulțumesc mult! 
Dl. Alin Tișe: 

Absolut! De altfel, cred că și în activitatea comisiei pe care am făcut-o, nu 
mai știu dacă s-a analizat. Domnul Cordoș, cred că și în acea comisie au 
muncit colegii noștri și au adus informații importante pe care de asemenea vi 
le-am comunicat. Mai cu seamă că unele din aceste lucruri cerute astăzi se 
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regăsesc și în acea comisie, în activitatea și în munca comisiei, dar o să le mai 
primiți încă o dată în speranța că le veți și citi. Nu doriți din nou și activitatea 
comisiei domnului Cordoș, pentru că și acolo sunt cu lux de amănunte 
evidențiate toate aspectele de care vorbeați, ce au în proprietate, cine sunt 
creditorii, care sunt datoriile, toate se regăsesc și în acea comisie.  
Dl. Alexandru Cordoș: 

Da, așa este domnule președinte! Le-am detaliat împreună cu colegii, 
atât consilieri județeni, cât și colegii din executiv, toate aceste elemente și cu 
siguranță vom mai reveni punctual cum s-a întâmplat și astăzi în comisie și în 
Consiliu asupra acestor elemente. Vă mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Da, o să includem încă o dată și această informare, poate vă ajută și asta, 
să fie o evaluare completă cu privire la toate aspectele, atât către persoana 
care a solicitat, cât și către ceilalți colegi consilieri.  
Dl. Alexandru Cordoș: 

De acord! 
Dl. Alin Tișe: 

Bun, nicio problemă! Vom face asta! Supun votului dumneavoastră 
proiectul nr. 8E, cu rugămintea către colegii mei ca să comunice de îndată 
ceea ce au solicitat colegii noștri. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 30 voturi “pentru”, 1 
”abținere” și 5 membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă 
Proiectul de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului 
Judeţului Cluj în Adunarea Generală a Acţionarilor la Clujana  S.A., în vederea 
exercitării drepturilor de acționar, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 227 

* 
*         * 

 
15. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea proiectului 

Construirea Spitalului Clinic de Urgenţă pentru Copii Cluj-Napoca, cu 
mențiunea că a fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Gheorghe Iancu: 
 Comisia nr. 2 acordă aviz favorabil. 
Dl. Alin Tișe: 

Da este vorba de un proiect, încercam să fac o sinteză, dar probabil că 
dumneavoastră ați citit, după cum știți, cele 2 mari proiecte pe domeniul 
sănătății Centrul Integrat de Transplant și Spitalul Monobloc de Copii, ambele 
spitale noi pe care dorim să le facem, sunt într-o fază avansată. Primul, Centrul 
Integrat de Transplant deja este în fază de licitație, s-au deschis ofertele și în 
intervalul de timp următor se va și adjudeca câștigătorul, ca atare, așteptăm 
doar finanțarea în sine, pentru că întreaga procedură de 2 ani jumătate, 3 ani o 
facem aici la acest obiectiv, iar pentru cel de-al doilea, dar poate mai important 
decât primul, din punct de vedere al adresabilității și al persoanelor beneficiare 
de aceste servicii, Spitalul Monobloc de copii, care de asemenea este o fază 
avansată, urmează studiul de fezabilitate să-l primim zilele următoare și cu 
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aceasta, aici suntem în licitație de execuție. Acest proiect nu face decât să 
lămurească anumite aspecte care țin de finanțare, de faptul că încercăm prin 
PNRR, prin principala sursă de finanțare, să obținem banii pentru acest spital. 
Ar fi o mare realizare pentru noi, pentru consiliul județean, să realizăm un 
spital de copii la nivelul acesta, de un spital care să deservească regiunea, dar 
îndeosebi țara în totalitate, pentru că, așa cum știți, mare parte din copiii 
beneficiari de servicii sunt din alte județe decât din județul Cluj. Cu alte 
cuvinte, prin acest proiect pe care vrem să-l susțineți și dumneavoastră, 
încercăm să grăbim procedura, să ajungem la faza de licitație și să sperăm, 
odată ce va fi prins în finanțare, îl facem într-un timp record și să putem lucra 
de îndată și la procedura de achiziții, de dotări, de a inventaria ceea ce se poate 
folosi din ce avem și de a încerca să achiziționăm de la furnizor, direct, aceste 
materiale pe o procedură specială, urmare a să spunem, construirii și ulterior 
dotării acestui spital. De aceea construirea acestui spital sper să fie susținută și 
de către dumneavoastră și ne dorim ca într-un timp cât mai scurt să putem 
să-l vedem ridicat și să mutăm actualele secții din tot județul, tot orașul, să le 
mutăm în această clădire nouă. Ca atare, susțin acest proiect, de aceea l-am și 
promovat și sper să-l susțineți și dumneavoastră. 
Dl. Horea Chirteș: 

Domnule președinte, Horea Chirteș sunt, mă auziți?  
Dl. Alin Tișe: 

Da, sigur. Vă rog. 
Dl. Horea Chirteș: 

Susținem și noi cu tărie acest proiect, este foarte important pentru 
județul nostru. Voiam să vă întreb, dacă este prea avansat să mai ne gândim la 
crearea, la parterul acestui spital, a unei maternități. Știm care este situația 
celor 2 maternități din Cluj-Napoca și probabil ca și alte proiecte din alte țări, 
parter de fapt, ar fi creată o maternitate, atunci tot ce înseamnă partea de, să 
zic așa, intervenție pentru copiii nou-născuți, sau pe urmă, etajul 1 ar fi pentru o 
anumită vârstă, etajul 2 pentru altă vârstă și tot ar fi integrat în acest spital. 
Vreau să vă întreb dacă mai este această posibilitate.  
Dl. Alin Tișe: 

Sigur acuma vă spun în premieră lucrul acesta, probabil că ați aflat și 
acest aspect. Noi deja am făcut ca și propuneri pentru primărie variante de 
maternitate, o dată ce să spunem, Stanca va avea probleme și va trebui să fie 
demolat, înțeleg, în perspectivă, din cauza că au intrat în renovare totală, vor 
vedea cei de la minister. Noi am făcut deja și o propunere, 2 variante practic, 
dar prima a fost aceasta, către primărie, de a reuși să creăm, să realizăm 
practic pe terenul pe care îl avem care e de aproximativ 15 - 16 hectare, există o 
bucată de teren într-adevăr care este identificată prin centura pe care o avem 
și care taie practic terenul în 2 părți, care ambele pot fi construite, pe planul 
urbanistic zonal pe care l-am aprobat, este și prinsă, dar cu altă denumire, 
obiectivul la modul general este prins ca și servicii, dacă vă veți uita pe PUZ, 
este lipit de centură și care, bine, o zonă mai mare și care poate fi folosită 
pentru asta, am și propus primăriei la un moment dat și Ministerul știe de 
această propunere. Urmează să vedem dacă va fi agreată ideea. Se va putea 
crea acel institut de care vorbim, Mama și Copilul, pe care noi ni-l dorim în Cluj, 
într-adevăr de a deservi și de a oferi servicii complete de la naștere până la 
primii ani de viață. Da, există deja această propunere făcută către primărie, 
care sigur dacă va identifica resursele financiare împreună cu Ministerul, noi 
suntem de acord și susținem pe deplin această formulă, există, repet, în Planul 
Urbanistic Zonal, pe care Consiliul Județean îl are, pentru zona respectivă, o 
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zonă cu acest tip de servicii, care poate fi folosită foarte ușor pentru a se 
construi această maternitate nouă. 
Dl. Horea Chirteș: 

Am înțeles, dar în cadrul acestui spital nu putem să prindem un etaj 
pentru o maternitate, adică este imposibil.  
Dl. Alin Tișe: 

Nu, așa cum este el, nu, nu, așa cum este, nu, pentru că este deja 
proiectat, e în faza de licitație curând, dar poate fi o clădire nouă, construită de 
la început, cu destinație de maternitate.  
Dl. Horea Chirteș: 

Am înțeles, doar că acum vorbim de un proiect în derulare, care există 
bani pentru el și se va realiza, iar ce spuneți dumneavoastră, de acord, dar este 
vorba de un proiect nou, care înseamnă atragere de finanțare. 
Dl. Alin Tișe: 

Așa cum este azi proiectul nu, rămâne deocamdată să facem proiectul, 
să vedem, dar vom vedea în perspectivă. Astăzi așa cum e proiectat Spitalul de 
Copii, el nu are această, să spunem, destinație de maternitate, neavând spațiu 
necesar, neavând multe elemente pe care le necesită o maternitate, dar de ce 
nu, în perspectivă, putem să vedem. 
Dl. Horea Chirteș: 

Da, costurile, costurile ar fi mult mai mici dacă am reuși să-l prindem, nu 
știu. Mulțumesc mult. 
Dl. Alin Tișe: 

Dumneavoastră doriți o schimbare de destinație, practic din parter, la 
parter să se facă altceva, nu? 
Dl. Horea Chirteș: 

Integrarea încă unei destinații în acest spital care ...  
Dl. Alin Tișe: 

A, înțeleg. 
Dl. Horea Chirteș: 

... este dedicat copiilor, și, și maternitatea la fel.  
Dl. Alin Tișe: 

Putem să întrebăm aspectul ăsta la cei care se pricep, să vedem, 
raportat la proiectul existent acum de Spital de Copii, în ce măsură, o parte din 
el, ar putea să aibă o destinație complementară față de cea pe care o are acum 
la nivel, să spunem 1, sau la un anumit nivel din clădire ...  
Dl. Horea Chirteș: 

Parterul ...  
Dl. Alin Tișe: 

... practic și această destinație, cam asta spuneți dumneavoastră. 
Dl. Horea Chirteș: 

... mai sunt astfel de proiecte în Europa și funcționează foarte bine. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, sigur ...  
Dl. Horea Chirteș: 

Mulțumesc mult. 
Dl. Alin Tișe: 

... fără probleme. 
Dl. Horea Chirteș: 

Mulțumesc. 
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Dl. Alin Tișe: 
Dacă acest lucru este posibil și eu susțin foarte tare, nu aș avea o 

problemă, dacă în clădirea existentă propusă de noi pentru Spital de Copii, ar 
putea fi complementar, gândit o secție de nașteri, de ce nu?  
Dl. Horea Chirteș: 

De nașteri, de acord.  
Dl. Alin Tișe: 

Vom întreba ...  
Dl. Mihai Iepure:  

Domnule președinte, dacă îmi permiteți o intervenție? 
Dl. Alin Tișe: 

Da, doar să terminăm cu PSD-ul și pe urmă cu dumneavoastră. Domnul 
coleg dacă doriți să terminați? Sau ați finalizat?   
Dl. Horea Chirteș: 
 Nu, asta era întrebarea mea, să verificați și să ne dați și un răspuns.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, deci propunerea e în regulă, propunerea e bună, v-am spus și eu că 
dacă acest lucru s-ar putea, îl susțin cu toată forța, acest lucru. Noi de altfel v-
am și spus că am făcut o propunere, dar era vorba de o clădire nouă lângă 
spital, pentru a fi doar maternitate, vom vedea împreună cu primăria și cu 
Ministerul, care variantă va fi agreată. Și dacă se pune problema aceasta, 
propusă de către dumneavoastră, o susținem și vom veni în plen cu ea, ca să o 
discutăm.  
Dl. Horea Chirteș: 

Vă mulțumesc mult. Asta era ideea.  
Dl. Alin Tișe: 

O dată ce clădirea este sus și avem cadru, practic amenajările interioare, 
compartimentările la ea se pot face și pentru o maternitate, de ce nu. 
Important e să avem clădirea ridicată. Da, vă rog acum, dacă mai dorește să 
intervină cineva, vă rog. 
Dl. Mihai Iepure:  

Da, domnule președinte, mulțumesc. Dacă îmi permiteți, vreau să vă 
spun că și grupul USR va susține ambele proiecte legate de spitale, așa cum 
le-am susținut întotdeauna. Sper că se va găsi deschidere și la nivelul 
Ministerului Sănătății, să fie inclus în cele 25 de spitale care vor primi finanțare 
din PNRR. Iar legat de ceea ce spunea domnul Horea Chirteș, apreciez că și 
grupul PSD susține această propunere. Încă din primăvară grupul USR de la 
Consiliul Local Cluj-Napoca, prin vocea Adrianei Cristian și împreună cu mine, 
am susținut necesitatea unui studiu de oportunitate și fezabilitate, legat de o 
maternitate. Opinez că ar fi mai benefică varianta unei clădiri noi, întrucât la 
maternitate, principalul pacient, adică primul pacient, este mama și are nevoie 
de servicii medicale pentru adulți, iar Spitalul de Copii se adresează copiilor și 
ar fi probabil și mai dificilă partea de finanțare și de contractare cu casa, dacă 
ar fi mixtă. Legat de locație, trebuie analizată, acesta e motivul pentru care am 
propus acel studiu de oportunitate și fezabilitate. Trebuie analizat dacă ar fi 
oportun să fie în apropierea unui spital de copii, sau în apropierea unui spital 
de adulți, precum am precizat, primul pacient este mama și sunt situații în 
care sunt necesare intervenții suplimentare pentru mamă. În ceea ce privește 
copilul nou-născut, el este tratat în secția de neonatologie, care este parte 
integrantă a maternității.  
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Dl. Horea Chirteș: 
 Nu vreau să prelungesc această discuție, dar un etaj din această clădire, 

să știți că ar fi ca și dimensiune, probabil mai mare decât Stanca, care oferă 
toate aceste servicii atât mamei cât și copilului și faptul că este în cadrul, adică 
propunerea mea era să analizăm dacă poate fi în cadrul acestui proiect, era 
doar datorită necesității urgente a unei maternități. Vorbim de un proiect în 
derulare și ceea ce vorbim, de o clădire nouă, este un proiect propus care, 
vedem dacă va obține finanțare și așa mai departe. Deci asta era ideea. 
Mulțumesc. 
Dl. Mihai Iepure:  

Sunt de acord că este o urgență, sperăm că se vor desfășura cât mai 
rapid și acele lucrări și pentru maternități existentă fonduri din PNRR.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, domnul Iepure, de ce spuneți că este o urgență?  
Dl. Mihai Iepure:  

Pentru că în momentul de față infrastructura ...  
Dl. Alin Tișe: 

Câți copii se nasc la stat, într-un an, în Cluj, ca să spuneți că e o urgență? 
Și câte locuri sunt la cele 2 secții, sau la cele 2 spitale, Gine și Stanca? 
Dl. Mihai Iepure:  

Infrastructura în acest moment este ...  
Dl. Alin Tișe: 

Plus cele private, care sunt foarte multe. 
Dl. Mihai Iepure:  

Da, domnule președinte, dar eu mă refer la infrastructura de stat, 
respectiv la cele 2 secții, Gine 1 și Stanca, unde la Gine 1 sunt 45 de paturi, 
dintre care doar 10 paturi de terapie intensivă, iar la Stanca tot un număr 
asemănător, iar Gine 1 este maternitate de grad 3, care îngrijește toți pacienții 
din nord-vestul României. Adică toate urgențele sunt transferate la acest spital 
și știm foarte bine că o clădire veche, din 1800 nu poate să mai îndeplinească 
standardele de trasabilitate și circuite funcționale actuale, de aceea este o 
urgență domnule președinte. Și acesta a fost și motivul pentru care am 
susținut necesitatea acelui studiu și legat de finanțare există și în PNRR 
fonduri pentru maternități noi, nu știu dacă reușim să ne mai încadrăm, 
pentru că în PNRR e nevoie de proiecte mature, așa cum bine zicea domnul 
Horea Chirteș, da, acesta este un proiect matur, dar această modificare s-ar 
putea să împieteze asupra activității unui spital de copii cum a fost gândit și 
proiectat el inițial.  
Dl. Alin Tișe: 

Sigur, vom vedea.  
Dl. Mihai Iepure:  

Mulțumesc. 
Dl. Alin Tișe: 

Vom vedea ...  
Dl. Mihai Iepure:  
 Avem interese să susținem aceste proiecte.  
Dl. Alin Tișe: 

... cred că toată lumea susține aceste proiecte, nu cred că e cineva care 
nu și-ar dori și maternitate nouă și spital. Vom vedea exact dacă într-adevăr pe 
PNRR, o dată prins ca spital va putea fi, să spunem, completat și cu un astfel 
de obiectiv, cred că nu se va putea din punct de vedere al PNRR, al ghidului 
PNRR, dar vom vedea. Dar ca și idee am reținut că dumneavoastră susțineți, 
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dacă se va pune problema completării și modificării, să spunem clădirii, pentru 
a se putea realiza și o maternitate, cele 2 grupuri politice susțin acest lucru, ca 
de altfel toți consilierii județeni susțin astfel de lucruri și nimeni nu cred că are 
dorința de a se împotrivi. Bun, vă propun să revenim la proiectul de bază, 
pentru că nu cred că l-am votat încă, așa încât, la proiectul numărul 8F.   

Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 33 voturi “pentru” și 3 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind aprobarea proiectului Construirea Spitalului Clinic de Urgenţă 
pentru Copii Cluj-Napoca, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 228 

* 
*         * 

 
16. Punem în discuţie Proiectul de hotărâre privind aprobarea proiectului 

Construirea Centrului de Transplant Multiorgan Cluj, cu mențiunea că a 
fost analizat în comisiile noastre de specialitate. 

 
Rog Comisia de specialitate nr. 2 să prezinte avizul. 
 

Dl. Lucian Cordiș: 
 Domnule președinte și proiectul 8F și proiectul 8G consider că sunt 2 
proiecte extraordinar de importante pentru județul Cluj, nu numai pentru 
întreaga zonă și aș vrea o scurtă mențiune înainte de a vă spune avizul, 
domnul președinte, zilele trecute m-am întâlnit cu un coleg, consilier județean 
dintr-un alt județ și spuneam de aceste 2 proiecte și au fost foarte impresionați 
și spuneau “măi voi la Cluj faceți niște lucruri care restul țării nici nu ne putem 
gândi, nici nu ne putem imagina”.  

Aviz favorabil din partea comisiei 2 și la acest proiect, domnule 
președinte. Mulțumesc!  
Dl. Alin Tișe: 

Da, da, mulțumesc! Este vorba și aici de o reașezare a cifrelor și practic, o 
completare a ceea ce am votat deja până acum, cu dorința noastră de a fi 
prins în finanțare. Acum, pe de altă parte, stimați colegi, trebuie să fim 
conștienți, realiști că nu vor putea fi numai proiectele Clujului prinse în PNRR. 
Sigur, norocul și șansa noastră este că am muncit de mult și le avem, pe lângă 
acestea 2 mai ești centrul de Stroke și mai sunt câteva care de asemenea sunt 
în faza, în care ar putea fi prinse în PNRR. Dacă ar fi lucrurile normale și s-ar lua 
strict după maturitatea unui proiect, în mod evident ar trebui să intre toate 
aceste proiecte, că ele sunt în fază de licitație. Nu veți găsi în țară proiecte de 
asemenea anvergură care deja să fie în această fază. De aceea au încercat 
diverși miniștri să stabilească diferite ghiduri de punctaj, ca să se puncteze și 
numai dacă ai avut autorizația obținută sau dacă ai dat ordin de SF, să primești 
punctaje maxime, când în realitate știm ce înseamnă munca și înseamnă 
timpul și munca de la un SF sau de la un CU, sau de la o autorizație până la 
faza în care ajungi să faci licitația de execuție. Eu sper să existe la nivel 
guvernamental o maturitate și într-adevăr să finanțăm proiectele mature, 
pentru că de aceea ne dau bani Uniunea Europeană, nu să cârpim și să 
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schimbăm becurile în spitalele vechi, care oricum nu fac față la cerințele 
actuale, ca pe urmă să le demolăm. Sper să se finanțeze realmente aceste 
spitale noi, nu este problema noastră faptul că anumite județe sau anumite 
primării sau consilii județene de prin țară nu au reușit să-și facă proiectele 
mature până acum. Noi le-am făcut, chiar dacă nu știam la acel moment că va 
apărea acel PNRR, ne-am gândit că e o nevoie a județului și am început de 3 
ani aceste proiecte. Am gândit că dacă nu vor fi bani europeni, vor fi alte surse 
de finanțare, pe alte axe,  parțial bani europeni, parțial bugetul nostru, pentru 
că, așa cum știți prea bine, Clujul finanțează spitale, Consiliul Județean 
finanțează aceste spitale de care răspunde, dar într-adevăr pacienți sunt din 
întreaga Românie. Deci, Guvernul ar trebui să gândească la nivelul în care 
acest spital, un Centru de Transplant Multiorgan, care este unic în România, 
este și un proiect al Guvernului, nu este un proiect unic al județului Cluj, 
pentru că pacienții nu-i alege guvernul sau noi, n-au culoare politică, pacienții 
unui centru de transplant și atunci cred că, dincolo de nevoia acută constatată 
chiar printr-un control al Ministrului Sănătății, care a vizitat Centrul nostru de 
Transplant, Institutul Urologic de Transplant, da, în zilele trecute și a constatat 
că acel institut nu mai poate funcționa în condițiile existente. Este un pericol 
atât pentru pacienți, cât și pentru medicii care muncesc acolo, au constatat 
aceste nereguli și ne-au cerut după aia tot nouă să oferim soluții de spațiu. Păi 
de unde să oferim soluții de spațiu ca autoritate publică, de unde să oferim, 
câtă vreme noi nu facem asta în mod curent. Adică nu construim spitale în 
fiecare zi, să avem mult mai multe spații care să corespundă nevoilor unui 
astfel de centru de transplant, atunci ar trebui să aprecieze faptul că la Cluj 
este un proiect matur, în fază de execuție și chiar dacă el să spunem, nu va fi 
finanțat prin PNRR, ci va fi Spitalul de Copii, pe PNRR sper să se găsească 
resurse, pentru că eu cred că este și o situație de maximă urgență, să scoți 
Institutul de Transplant din acel spațiu și să-l duci într-un spațiu potrivit, care 
poate fi terminat în 2 ani, poate fi gândit și o resursă financiară proprie a 
Guvernului, în măsura în care acest institut este un proiect de importanță 
națională, nemaivorbind că în sud-estul Europei nu există un astfel de centru 
de transplant. Și atunci am și făcut aceste demersuri către Guvern și sper să fie 
tratat și din punct de vedere al urgenței, și al siguranței pentru pacienți și 
pentru medici, să fie tratat ca un proiect prioritar, având în vedere 
argumentele pe care eu le-am pus și în adresă, într-o adresă  pe care vi le-am 
expus de nenumărate ori și în ședință, în fața dumneavoastră. Deci suntem 
conștienți că nu putem obține finanțări pe toate proiectele Clujului, pentru că 
banii sunt limitați și pentru că într-adevăr întreaga țară așteaptă acești bani. 
Există mai multe domenii, axe de finanțare, iar pe sănătate știți prea bine că 
sunt mai multe spitale, nu suntem numai noi. Sper ca după ce se va lămuri 
odată problema cu PNRR-ul se va decide care sunt spitalele prinse în PNRR, să 
putem intra și să găsim și alte surse de finanțare pentru acele spitale care nu 
vor fi prinse în PNRR. Și aici există postul de sănătate, există chiar și un credit 
BAKE pe care îl putem accesa, există bani guvernamentali, pe care Guvernul, 
dacă îl preia ca un proiect național, e vorba de un Institut Național, să poată 
interveni și Guvernul, pentru că, repet, nu este numai al Clujului, ei, toate 
acestea cred că sunt argumente pentru noi, să putem obține finanțare și 
pentru Centrul de Transplant Multiorgan și nu doar pentru Spitalul Monobloc 
de Copii. De aceea susțin acest proiect și cred că îl vom face până la urmă. Am 
această încredere că îl vom realiza. Bun, votul a fost dat? Comisia 2 oare a 
avut? Comisia 2, cred că am dat cuvântul.  
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Dacă nu mai sunt alte intervenții, supun la vot proiectul de hotărâre 
analizat. 
Se procedează la vot, utilizându-se votul electronic prin intermediul platformei online de 
videoconferinţă. 

În urma operațiunii de votare se înregistrează: 32 voturi “pentru” și 4 
membri nu au votat, astfel Consiliul Județean Cluj adoptă Proiectul de 
hotărâre privind aprobarea proiectului Construirea Centrului de Transplant 
Multiorgan Cluj, acesta devenind 

 
HOTĂRÂREA NR. 229 

 
* 

*         * 
17. Punem în discuție Informarea privind Execuția Bugetului de Venituri și 

Cheltuieli și Indicatorii cheie de performanță ai consiliilor de administrație, 
pe trimestrul III 2022 la întreprinderile publice aflate sub autoritatea 
Consiliului Judeţean Cluj, cu mențiunea că a fost analizată în comisiile 
noastre de specialitate. 

 
Cine doreşte să ia cuvântul în legătură cu această Informare? 

            
Dacă nu sunt intervenţii cu privire la această informare, constatăm că, 

Consiliul Judeţean Cluj a luat act de Informarea privind Execuția Bugetului de 
Venituri și Cheltuieli și Indicatorii cheie de performanță ai consiliilor de 
administrație, pe trimestrul III 2022 la întreprinderile publice aflate sub 
autoritatea Consiliului Judeţean Cluj. 

 
* 

*         * 
 

18. Diverse 
 

Prefer să trecem la punctul preferat de o  parte dintre colegii noștri, 
respectiv la punctul diverse, pentru a le da posibilitatea de a se exprima și de a-
și spune punctul de vedere. Am rugămintea și din partea celorlalți colegi care 
nu intervin, să aibă paciența și răbdarea să-i asculte pe colegii care au multe 
de spus și să putem să avem o ședință în armonie și dusă până la capăt. Așa 
încât, vă rog să vă înscrieți la punctul diverse și vă rog să fiți conciși, cât se 
poate, ca să putem să dăm cuvântul la cât mai mulți dintre colegii noștri. 
D-na Elena Muscă: 

Elena Muscă, doresc. 
D-na Adela  Dehenes: 

 Și Adela Dehenes.  
Dl. Alin Tișe: 

Doamna Muscă, după care doamna Dehenes, după care . . .  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Drăghici. 
Dl. Mihai Iepure: 

Mihai Iepure. 
Dl. Alin Tișe: 

. . . domnul Drăghici, după care domnul Iepure, dacă mai este cineva? 
Bun, dacă nu, atunci în ordinea în care am anunțat, dar poate că pe parcurs 
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mai doresc și alți colegi, vă rog să se anunțe, până atunci îi rog pe colegii care 
deja s-au anunțat să ia cuvântul în ordinea în care s-au anunțat. Primul 
anunțat a fost domnul . . .   
D-na Elena Muscă: 

Elena Muscă, doamna.  
Dl. Alin Tișe: 

Doamna Muscă, vă rog! 
D-na Elena Muscă: 

Bine, mulțumesc tare mult domnule președinte! Doamnelor și domnilor, 
deși observ că alături de noi nu mai sunt reprezentanții ADI Eco-Metropolitan, 
totuși doresc să aduc în discuție un subiect care a fost destul de prezent și în 
presă și în mediul online, respectiv, majorarea tarifelor tranzitorii pentru 
activitatea de salubrizare din zonele 3 și 4 de colectare a deșeurilor. Ca urmare, 
am văzut că aceste tarife au fost deja aprobate de către ADI Eco-Metropolitan 
prin mandatul dat de UAT-uri, ceea ce, și din analizele făcute pe documentații 
reiese că de la 1 ianuarie costurile cu activitățile de colectare și transporturi a 
deșeurilor, în zona 3, Turda-Câmpia Turzii și celelalte comune, crește cu circa 
70% pentru reciclat, pentru colectarea reciclabilă și respectiv 79% pentru 
reziduale și biodegradabile, iar în zona 4, zona Dejului, creșterile sunt de până 
la 90% pentru reciclabile și chiar de 110% pentru deșeuri reziduale. Nu voi 
invoca motivele acum, nu o să fac o prezentare a motivelor.  

Dar, vreau să aduc în discuție că preocupările cetățenilor, exprimate de 
cetățenii din aceste zone, în mare parte sunt cele legate de costurile mari și 
nejustificate pentru serviciile de colectare și transport a deșeurilor. Aceștia 
semnalează că ar plăti tarife pentru cantități de deșeuri mult mai mari decât 
cele pe care le generează, cel puțin din 2 considerente. Pe de o parte, pentru 
că cei care au încheiate contracte individuale pentru colectarea deșeurilor, ar 
suporta și costurile cu colectarea cantităților de deșeuri produse de cetățenii 
care nu au contracte, iar numărul acesta ar fi semnificativ de mare. Pe de altă 
parte, pentru că nu sunt cântărite deșeurile la sursă, nu se emit bonuri de 
cântar după fiecare ridicare, astfel încât să fie identificat generatorul, UAT-ul de 
unde provine cantitatea de deșeuri, iar cetățenii să aibă certitudinea că plătesc 
exact pentru cât aruncă.  

Tot în zona nemulțumirilor sau a sesizărilor am identificat și faptul că ar fi 
dificultăți în predarea altor categorii de deșeuri, precum sunt cele 
voluminoase. Domnule președinte, chiar dacă am, să spunem, finalizat 
proiectul SMID, consider că gestionarea deșeurilor este un serviciu de interes 
județean și Consiliul Județean ar trebui să asigure cetățenii că vor beneficia de 
servicii conforme și de calitate, că sunt aplicate costuri corecte și că beneficiază 
de sprijinul Consiliului pentru a rezolva sau chiar preîntâmpina problemele în 
gestionarea deșeurilor. Și având în vedere aceste nemulțumiri exprimate, vă 
propun să clarificăm, totuși, astăzi, aspectele semnalate și să aducem lumină 
asupra calității serviciilor, costurilor pe care trebuie să le suporte cetățenii. 
Mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Da, foarte pe scurt aș vrea să vă spun doar câteva chestiuni. Oare mă aud 
colegii mei, m-auziți?  
Dl. Lucian Cordiș:  

Da, da, vă auzim! 
D-na Laura Chiorean: 

Da, vă auzim! 
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Dl. Alin Tișe: 
Bun, deci foarte pe scurt aș spune doar câteva cuvinte, pentru că ulterior 

o să vă facem și în scris, dacă considerați. Dar aceste discuții le-am avut, ele 
sunt vechi, deja de o lună, domnii primari din zonele respective s-au întâlnit cu 
reprezentanții ADI-ului, deci e o chestiune care s-a întâmplat, ceea ce spunea 
colega noastră, câteva lucruri aș vrea doar să vă spun legat de acest proiect. În 
mod evident, noi nu abandonăm acest proiect pentru că, prima fază a fost 
aceea de a adjudeca, acum urmează implementarea. În mod evident, 
implementarea este cel puțin la fel de importantă ca și procedura făcută până 
acum, pentru că în mod clar ne interesează serviciile oferite de către cei 
câștigători, serviciile prestate și într-adevăr calitatea și cetățenii să aibă 
convingerea că atât cât produc, atât plătesc. 

Acum trebuie să aveți în vedere că suntem într-un proces provizoriu de 
implementare a acestui proiect. Există multe nereguli, într-adevăr, de la modul 
de cântărire, au fost momente în care nu s-au putut cântări sub 10 kilograme, 
am ajuns la 2 kilograme, iată că se poate, suntem avansați și împreună cu 
domnii primari care ne dau tot sprijinul în toate zonele, vom ajunge realmente 
la ceea ce ne dorim, cât cântărești, cât plătești, atâta, sau cât consumi, cât 
produci, atâta plătești. E o perioadă tranzitorie, prețurile în momentul de față 
au fost actualizate cu rata inflației și avem un preț mediu pe România, dacă vă 
uitați așa procentual, pare că este un preț exagerat, însă ele sunt actualizări de 
prețuri cu rata inflației și sunt prețuri medii pe care le practică operatorii în 
România, puteți lua și compara acest lucru.  

Deci, ce vreau să vă spun în sinteză, colegii mei de la ADI sunt în 
permanență legătură și ajută comunitățile locale împreună cu primarii, sunt 
de aceeași parte, practic, a baricadei și consideră că un raport contractual 
corect cu operatorul va fi de bun augur pentru toată lumea, că modul de 
implementare este într-o situație de provizorat, suntem într-o tranziție, avem o 
perioadă de tranziție în care operatorul să-și pună la punct tot ce înseamnă 
pubelele, există nevoia de a aduce pubele mai multe în anumite zone, încă nu 
are contract cu toată comuna, ci numai cu anumite străzi, încă oamenii nu știu 
ce se întâmplă și au rețineri să facă contracte. Însă, trebuie să știți că 
operatorul, până nu are contracte cu cetățenii nu va putea să le ridice gunoiul. 
Pe de altă parte, nu poate să rămână nici gunoiul în stradă, dacă cetățeanul nu 
are contract, pentru că primarul este obligat să plătească în locul cetățeanului 
și pe urmă e acel fond pe care și-l creează, să oblige cetățeanul să primească 
până la 6, nu știu, sau 10 ori mai mult, ulterior, dacă cetățeanul nu-și face 
contract.  

Deci, vreau să știți că avem atenție sporită față de modul de 
implementare, că la fel cum primarii își doresc prețuri mici, calitate bună și 
cantitatea cântărită să fie plătită, la fel își dorește și ADI-ul, la fel ne dorim și noi, 
împreună cu primarii, cu toții, suntem într-o echipă și lucrăm acum împreună 
cu firma, care repet, a participat la toate aceste ședințe cu primarii, de față cu 
noi, au aflat aceste probleme și vă asigur că în această perioadă de tranziție se 
vor remedia și vor intra normal multe din aceste probleme pe care le-am 
constatat încă de o lună, de două, de trei, de o jumătate de an. Deci aveți 
încredere că vom monitoriza întocmai și vom ajunge la o soluție finală, mai cu 
seamă, că urmează până în ianuarie, început de februarie, urmează 
implementarea și pe Cluj-Napoca, da, un sistem care n-a mai fost 
implementat până acum, vom vedea și sperăm să funcționeze foarte bine.  

Deci, cu toții avem acest interes pentru că, dacă oamenii nu vor fi, nu vor 
primi serviciul dorit, nu vor mai plăti. Dacă nu vor mai plăti, gunoiul nu se mai 
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ridică, firma nu mai încasează nimic. Practic, am muncit 8 ani în zadar, trebuie 
să o luăm de la capăt cu o nouă licitație. Cu alte cuvinte, toți ne dorim să 
funcționeze acest sistem, tocmai de aceea unii sunt dependenți de alții. Deci 
vă asigur, doamna Muscă, că, colegii noștri de la ADI sunt implicați în asta, vom 
vedea în ce măsură colectarea selectivă mai are substanță, câtă vreme 
oamenii spun că vor să plătească mai puțin pentru colectare selectivă, dar în 
realitate, costurile firmelor de colectare sunt mai mari pentru selectiv, decât 
pentru cel pus la grămadă, pentru că nu toți adună, și faci deplasări foarte 
multe pentru a lua două, sau trei persoane, sau zece dintr-un sat.  

Vom vedea cum îi stimulăm pe oameni, într-adevăr să se simtă o 
scădere de preț, deci, sunt chestiuni complexe la care se lucrează și vă asigur 
că până la urmă vom ajunge la capăt. O să vă răspundem și în scris la toate 
punctele, dacă doriți, eu am încercat să ating câteva dintre ele. Nu am 
pretenția că le-am atins pe toate și o să rog să facă ADI-ul, o informare la zi, cu 
privire la localitate, ce problemă se întâmpină în fiecare localitate, cât la sută 
din acea localitate și-au contractat servicii noi, cât la sută din populație, care 
sunt problemele întâmpinate în acea localitate și să vă facă o informare cu 
privire la oricare din aceste localități. Cu toții avem interes să funcționeze.  
D-na Elena Muscă: 

Mulțumesc pentru precizări. Doar un singur detaliu, spuneați că suntem 
într-o perioadă de provizorat, totuși, pe zonele 2 și 3, au trecut deja doi ani din 
cei zece, pentru care avem atribuit serviciile. Cât mai durează această perioadă 
tranzitorie, totuși? 
Dl. Alin Tișe: 

Să știți că a fost o perioadă de 6 luni, în care firma, deși nu i s-a plătit, a 
dus gunoiul. Acest lucru nu-l vede nimeni, deci firma respectivă  a mizat pe 
faptul că se va contracta final, după procedura închisă, era deja pe teren și a 
așteptat să plătească primăria, primăria n-a putut plăti, vorbesc de primăriile 
respective, și acum practic nu știm de unde vor scoate banii, pentru cele 6 luni, 
asta este o altă problemă, sigur, nu ne interesează pe noi în mod special, dar 
pe un agent economic îl interesează. Într-adevăr pare perioada lungă, dar asta 
este perioada . . .  
D-na Elena Muscă: 

Da! 
Dl. Alin Tișe: 

. . . colegii din ADI dau, fac tot ce pot, ca să ajute. Domnii primari din 
comune, primii sunt interesați să plătească omul corect și să fie mulțumit. 
Deci, nu există din partea nimănui aici o poziție, sau, să spunem, o dorință de a 
ne bloca cumva, deloc. De aceea, sunt optimist că toată lumea dorește asta. 
Acesta este ritmul de implementare a unui proiect nou, să meargă din casă în 
casă, să contracteze. Dacă ai contractat 30% dintr-o comună și tu duci toată 
comuna, vă dați seama că asta influențează prețul pentru cei 30, trebuie să 
țină în spate, dacă primăria nu plătește, toată localitatea care, 60% nu și-au 
făcut contract. Sunt foarte multe lucruri complexe aici, unele imputabile 
firmei, altele imputabile poate cetățeanului, care nu înțelege de ce trebuie să-
și facă un nou contract. Poate și primăria, care vrea să ducă aproape la zero 
tariful, ceea ce nu se poate, că e economie de piață. Deci, cu toții avem un rol 
aici, părerea mea . . . 
D-na Elena Muscă: 

Mulțumesc tare mult! 
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Dl. Alin Tișe: 
. . . și rostul fiecăruia este de a se ajunge la o formulă clară, prevăzută în 

contract, licitată și cât mai mult, populația, dacă nu toată populația, să fie 
contractată de astfel de servicii, ca să nu fie primarul obligat să plătească din 
bani publici ca pe urmă să-l urmărească silit pe cetățeanul care a refuzat, 
benevol, să-și facă contract, cetățeanul care are și el justificările lui, de ce nu 
face contract. Deci, cam asta este pe scurt, vă ținem la curent și vă dăm un 
răspuns și scris, așa cum vă spuneam, o să transmitem, colegii din ADI ne aud 
de fapt, și o să vă facem o informare pe fiecare localitate, situația la zi.  
D-na Elena Muscă: 

Mulțumesc și cu rugămintea să avem niște informări periodice și din 
partea ADI-ului, cu privire la progres. 
Dl. Alin Tișe: 

În curând vom face și vom avea și avizul, toate avizele finale și vom putea 
să funcționăm la capacitate și la centru, unde o să vă invităm să-l vedeți exact, 
în momentul în care va fi gata totalmente, să vedeți exact și ce e la centrul 
acesta, construit de noi, atâția ani. 
D-na Elena Muscă: 

Vă mulțumesc! 
Dl. Iancu Pintea:  

Doar o scurtă precizare domnule președinte, până în prezent . . . 
Dl. Alin Tișe: 

 Da, o să-l rog pe domnul director de la ADI să intervină și dânsul.  
Dl. Iancu Pintea:  

Da, mulțumesc! Dacă sunt auzit, sunt ieșit în teren, domnule președinte, 
ce vreau să vă spun și dumneavoastră și consilierilor județeni, până în prezent, 
după ședința AGA, asta cu modificarea de tarife, am fost în 10 comune și 
intenționăm ca până mâine după masă, până mâine seară, să terminăm 15 
comune. La fiecare am făcut o minută, câte pubele, câte contracte și așa mai 
departe și o să vă accesăm la adresa noastră și minutele respective, ce s-a 
discutat în cadrul fiecărui UAT, nemulțumiri, ce am rezolvat, ce urmează să 
rezolvăm în timp, și eventualele probleme, o să vi le punem la dispoziție toate. 
Bine . . . 
Dl. Alin Tișe: 

Aș vrea să atingeți toate localitățile pe care, știți prea bine le-am discutat 
în ședința cu operatorul, au fost prezenți și domnii primari . . .  
Dl. Iancu Pintea:  

Exact! 
Dl. Alin Tișe: 

. . . și la toate să ajungeți exact cum v-ați înțeles, cum ați stabilit cu 
domnii primari, să ajungeți în fiecare localitate. 
Dl. Iancu Pintea:  

Sigur, așa facem. Bine, în regulă . . .  
Dl. Alin Tișe: 

În regulă.  
Dl. Iancu Pintea:  

. . . vă mulțumesc! 
Dl. Alin Tișe: 

Da, doamna Muscă mai aveți întrebări? Poate că la unele . . .  
D-na Elena Muscă: 

Nu . . . 
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Dl. Alin Tișe: 
. . . am răspuns, altele să le atingă colegii mei de la ADI.  

D-na Elena Muscă: 
. . . așteptăm și răspunsurile în scris. 

Dl. Alin Tișe: 
Dacă aveți cunoștință, alt gen de probleme, pe lângă cele pe care le știm 

deja, pe care vreți colegii noștri să le remedieze în raporturile cu firma, în 
raporturile cu cetățenii. Noi cunoaștem mare parte din ele, pentru că ne-am 
întâlnit cu primarii și cu cetățenii. Dacă sunt alte genuri de probleme, care 
apar punctual, într-o localitate, sau undeva, vă rog anunțați de îndată ADI-ul.  
D-na Elena Muscă: 

Cu siguranță voi face acest lucru. Mai sunt aspecte care mă îngrijorează, 
cel puțin personal. Nu vreau să monopolizez subiectul, doar pe partea de 
răspuns, aș vrea să știm, să știu care este progresul, sau ce facem pentru a 
reduce deșeurile pe care le eliminăm la groapă, pentru că din 1, mai mult 
decât atât, că sunt acele penalități pentru neatingerea țintelor și mai mult 
decât atât, de la 1 ianuarie intră și în vigoare și obligativitatea de compostare, 
da? Sunt multe subiecte, ținem aproape, o să aștept răspunsul și . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Vă răspund și aici, doamna Muscă, punctual. Noi am anticipat și deja am 
dat drumul la un studiu de oportunitate, cu privire la tehnologia de urmat și la 
soluția pentru a putea într-adevăr să ajungem la producerea de energie din 
acest gunoi, care rămâne în celulă și el este avansat, studiul de oportunitate, 
urmează să ne dea soluția, după care licităm probabil  în favoarea celui care 
vine și care face această investiție pentru a valorifica și resturile de gunoi care 
au rămas, dar și acolo avem avansat studiul de  oportunitate și acesta ne va 
spune exact care este formula optimă de valorificare a gunoiului rămas. 
D-na Elena Muscă: 

Mulțumesc pentru informare.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, da! Da, era după dumneavoastră anunțată, domnul sau doamna?  . . .  
D-na Adela  Dehenes: 

Doamna Dehenes.  
Dl. Alin Tișe: 

. . . doamna Dehenes era, vă ascultăm doamnă. 
D-na Adela  Dehenes: 

Bună ziua, domnule președinte! Stimați colegi, eu vin cu drumurile 
județene și aș vrea să vă supun astăzi atenția asupra unui drum în mijlocul 
localității Ceanu Mare. Este vorba despre DJ 161A. L-am vizitat săptămâna 
trecută și pentru mine a fost într-adevăr o priveliște, ca să spun așa, de 
neînțeles. V-am adus și dumneavoastră câteva imagini și voi avea și o 
propunere. Acest drum, din câte mi-au spus localnicii care m-au invitat, a fost 
modernizat de curând sau, mă rog, în ultimii ani, în ultimii trei ani. Știu că 
situația dinainte a fost dezastruoasă și acum aparent s-a intervenit. Asta este 
ceea ce a rezultat, dacă vedeți, știți că eu am o problemă și cu șanțurile, cu 
rigolele, le-am adus în discuție încă de la începutul anului. Acesta este șanțul 
modernizat, calitatea lui, nu are nevoie de alte cuvinte, dar mai mult de atât, 
am constatat că drumul a fost înălțat cu aproximativ un metru și jumătate față 
de nivelul anterior, astfel încât nu știu dacă surprindeți în imagine distanța de 
la poteca de pe lângă case, ceea ce este în partea dreaptă a imaginilor, iar acea 
grămadă de pământ, înaltă, este taluzul de la carosabil, absolut neprotejat. Am 
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parcat mașina, este vizavi de Biserica Ortodoxă, deci în mijlocul statului, eu am 
parcat mașina cu frică, pe margine, pentru că este . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Doamna Dehenes, îmi cer iertare că vă întrerup! V-ați informat și dacă 
Primăria din Ceanu Mare face cumva canalizare acolo și nu s-a terminat 
lucrarea, v-ați informat? Că s-ar putea să fie lucrări de canalizare . . .  
D-na Adela  Dehenes: 

Deci, vă arăt și pe parte de canalizare, pe partea de canalizare din loc în 
loc  . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Deci, aici nu e canalizare, unde arătați?   
D-na Adela  Dehenes: 

. . . ies asemenea construcții la iveală, dar nu știu dacă văd colegii. Stați 
așa . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Da, pentru că  sunt lucrări de canalizare . . .  
D-na Adela  Dehenes: 

Deci, ceea ce noi știm . . .  da, numai că este dezvelit, deci sunt niște 
tuburi . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Dezvelit, dezvelit.  
D-na Adela  Dehenes: 

. . . care stau în afară exact așa cum le vedeți. Nu știu cum se va completa 
povestea asta, sau se îngroapă gardul omului și e pe sute de metri, ceea ce mă 
preocupă este ca să nu mai vorbim de estetica, personalitatea . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Deci, după ce se termină canalizarea . . . vă explic eu, deci după ce se va 
termina canalizarea din fonduri europene și întreaga comună va avea aceste 
puțuri sau aceste, cum le ziceți dumneavoastră, destupate, sau cum ați spus, 
da, dezvelite . . .  
D-na Adela  Dehenes: 

Dezvelite.  
Dl. Alin Tișe: 

Deci, după ce se vor termina lucrările de canalizare, atunci se va relua 
refacerea șanțurilor de către Consiliul Județean, proiect pe care îl avem în 
derulare pe întreținere sau din banii europeni pe care îl avem deja, fiind un 
drum deja făcut în urmă cu câțiva ani, deci, așteptăm finalizarea proiectului de 
canalizare, ca pe urmă să putem interveni, să finalizăm și noi, dar după ce 
termină comuna. De aceea le vedeți acolo și de aceea evident șanțurile, unde 
să lucreze, normal că pe șanțuri, pe acostament lucrează în principal pentru 
canalizare. Trebuia să întrebați primarii când își termină canalizarea, atunci vă 
puteam răspunde când putem interveni noi pentru a remedia ceea ce s-a 
stricat la canalizare.  
D-na Adela  Dehenes: 

Domnule președinte, până la fundul șanțului de la carosabil sunt doi 
metri, este absolut un pericol în trafic, este o problemă de siguranță și 
propunerea mea punctuală, având în vedere că se apropie sezonul rece cu 
polei, gheață sau carosabil umed, este să se monteze de urgență parapeți  de 
protecție. Deci, este absolut șocant, îți provoacă teamă acea zonă, vă rog să 
dați de știre colegilor din departamentul de specialitate să inspecteze zona și 
să ia măsuri de urgență. Mulțumesc.  
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Dl. Alin Tișe: 
Bine, în regulă! Vă rog! Voi transmite colegilor mei de la drumuri să 

verifice la fața locului și să vedem într-adevăr dacă, și cum se pot monta 
parapeții solicitați de colega noastră. Mai era după dumneavoastră, la cuvânt, 
domnul Drăghici.  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Mulțumesc domnule președinte. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! 
Dl. Dumitru Drăghici: 

Nu o să fiu foarte lung, am discutat foarte mult în ședința de astăzi 
despre sănătate și în acest spirit aș vrea să iau cuvântul. Vreau să vă anunț, pe 
dumneavoastră și pe colegii noștri, că la Spitalul Doctor Cornel Igna, din 
Câmpia Turzii, a intrat aparatul RMN, lucru pentru care vă mulțumesc foarte 
mult, în numele comunității, atât dumneavoastră, că ați insistat să ne ajutați, 
cât și colegilor care au fost de acord să voteze, să fie alături de noi, mai ales că 
acest spital deservește circa 60-70.000 de oameni, deci nu numai Câmpia 
Turzii și comunele limitrofe. Și după computer tomograf, aparatul RMN practic 
împlinește dotarea spitalului și o să asigure condiții foarte bune oamenilor din 
zonă, n-o să mai vină la Cluj, sau în alte părți, ceea ce este foarte bine. Și faptul 
că executivul și colegii mei, pun în prim plan sănătatea e un lucru foarte, foarte 
bun, pe care îl apreciez, nu numai eu, ci și comunitatea, oamenii din zonă. Încă 
o dată mulțumiri. Și a doua problemă, care vreau să v-o aduc atenției, s-a 
discutat foarte mult despre . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Domnul Drăghici, vă întrerup puțin, doar o singură chestiune, să-l rugați 
pe domnul primar de Câmpia Turzii, dacă tot a sosit RMN- ul, să ceară să îi 
facem și plata. 
Dl. Dumitru Drăghici: 

Da, da, am discutat cu dânsul . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Că nu s-a solicitat plata, deci o să ne trezim că . . .  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Nu, nu, a sosit de câteva zile, domnule președinte. Deci . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog.  
 Dl. Dumitru Drăghici: 

. . . între timp, domnul primar, acuma . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Să nu vă ia înapoi RMN-ul, nu de alta.  
Dl. Dumitru Drăghici: 

. . . e plecat la București și o să vină să rezolve toate problemele. Deci . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Bine. 
Dl. Dumitru Drăghici: 

. . . o să ia și legătura cu dumneavoastră.  
Dl. Alin Tișe: 

Ne bucurăm că rezolvăm o problemă pe care nimeni n-a încercat s-o 
rezolve acolo, în acea zonă, niciodată în zonă, nu au avut un astfel de aparat, 
care este la nivelul municipiului Cluj-Napoca și care într-adevăr va deservi 
toată zona. Ne bucurăm că am putut face noi asta și vom continua și cu restul 
spitalelor din județ, așa cum am făcut-o deja cu câteva, să putem să ajutăm și 
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acolo, mai ales dacă sunt aceste aparate foarte scumpe și care salvează vieți, 
prin faptul că dai un diagnostic acolo, rapid, oamenilor din zonă, ne ajută și pe 
noi și ajută sistemul medical nemaifăcând o presiune numai pe municipiul 
Cluj-Napoca. Deci mă bucur că am fost inspirat și am susținut un astfel de 
proiect, am alocat banii necesari. 
Dl. Dumitru Drăghici: 

Da, și pe scurt, încă un anunț. Deci autobuzul școlar de la Tritenii de Jos a 
fost achiziționat. S-a ținut cont de . . . 
Dl. Alin Tișe: 

Da spuneți-ne și nouă până la urmă cum s-au înțeles oamenii, că am 
făcut o dezbatere de jumătate de oră numai pe acel microbuz, până la urmă 
ce fel de microbuz au luat?  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Deci au luat un microbuz construit în ianuarie 2021, deci relativ nou . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Deci cu garanție, cel cuprins acuma în ultimul proiect.  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Da, garanție 2 ani, sub 20.000 de kilometri, deci e o achiziție bună și 
faptul că s-au făcut observațiile, a fost un lucru extraordinar pentru că altfel 
cine știe ce luau, deci e o chestie . . .   
Dl. Alin Tișe: 

Mă bucur.  
Dl. Dumitru Drăghici: 

. . . pentru care oamenii vă mulțumesc, am luat legătura cu dânsul . . .  
Dl. Alin Tișe: 
 Și el este deja achiziționat, da, este în proprietatea primăriei deja!?  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Da, da, e proprietatea, sigur, e proprietatea . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Bravo!  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Am vorbit cu cei din executiv.  
Dl. Alin Tișe: 

Ne bucurăm.  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Încă o dată mulțumiri și dumneavoastră și colegilor. O zi bună vă doresc. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, să sperăm ca să le fie de folos și chiar și astăzi, ați văzut, am intervenit 
pentru o altă comună cu probleme, tot cu microbuzul, la Așchileu, și dacă vor 
mai fi, vă repet oriunde, indiferent despre ce primărie vorbim, ce culoare 
politică și despre ce localitate, atunci când este vorba de școală, de acoperiș, de 
încălzire la copii și toate celelalte, acolo nu avem nicio reținere să ajutăm, 
repet, fără să mai facem politică.  
Dl. Dumitru Drăghici: 

Mulțumesc domnule președinte.  
Dl. Alin Tișe: 

Da. Vă rog, dacă mai sunt, deci era după domnul, după colegul nostru, 
mai era anunțat cineva, domnul . . . 
Dl. Mihai Iepure:   

Eu, domnule președinte.  
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Dl. Alin Tișe: 
Nu erați dumneavoastră, dumneavoastră ați vorbit prea mult. Era 

domnul Pintea, cred.  
Dl. Mihai Iepure:   

Nu, eu eram după domnul Drăghici.  
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  
 Nu, eu atât . . . Pintea, vă rog, domnule președinte. 
Dl. Alin Tișe: 
 Domnul Pintea, vă rog, haideți vorbiți și dumneavoastră, că după aia îl 
ascultăm pe domnul Iepure. 
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  
 Nu, nu, atât, legat de microbuzul de la Iara, oare ce s-a rezolvat? 
Dl. Alin Tișe: 

La Iara? 
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  

La, mă rog, statul Borzești, comuna Iara. 
 Dl. Alin Tișe: 

La Iara trebuie să se înțeleagă domnii primari între dânșii, au făcut multe 
intervenții, știm, știm subiectul, colegele mele îl știau în momentul în care am 
ieșit din ședință, însă există o variantă în care comuna, care e beneficiară de 
servicii, care are acel sat mai aproape de o altă comună decât centrul de 
comună, să deconteze, la fel cum o face pentru copii, cealaltă localitate, să 
găsească formula de se implica și de a deconta pentru copiii pe care solicită să 
fie luați de microbuzul altei localități. Deci se poate rezolva la nivelul celor doi 
primari, nu trebuie să ajungă, pentru că e vorba strict de copiii dintr-un sat. Ei, 
pentru acei copii din acel sat, apelând la serviciile prestate de microbuzul altei 
comune, pe considerentul foarte clar, că eu sunt mai aproape de acea 
comună, trebuie acest primar, care solicită ajutorul, să participe și să 
compenseze o parte din acest transport prin hotărâre de consiliu, există lege 
care îi dă această posibilitate. Deci între cei 2 primari se poate rezolva 
problema . . . 
D-na Adela  Dehenes: 

Dacă îmi permiteți domnule președinte . . .  
Dl. Alin Tișe: 

. . . dacă împreună nu au resursele financiare, atunci vom vedea cum 
reușim să-i ajutăm, dar în principal între cei 2 se poate rezolva.  
D-na Adela  Dehenes: 

Dacă îmi permiteți, vă rog, pentru că . . .  
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  

Care amândoi sunt de la PNL, din . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Nu contează partidul, contează între ei să existe o înțelegere. 
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  

Și cum se poate rezolva acest lucru, dacă puteți să și găsiți această 
soluție? 
Dl. Alin Tișe: 

Păi, deci primăria care dorește, trebuie să facă un contract cu cealaltă 
primărie, dacă mașina este proprietatea primăriei acum, prin care să presteze 
acest serviciu de a duce copiii și pentru satul cutare și în baza acestui contract 
pe care îl au, să plătească o subvenție pe care o plătește și astăzi, de exemplu 
Primăria Cluj-Napoca pentru pensionari, sau pentru cei cu nota 10.  
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Dl. Sorin – Vasile Pintea:  
Eu am înțeles, e perfect normal așa, doar că trebuie să existe voință să se 

facă acest lucru. 
Dl. Alin Tișe: 

Exact, de ce nu  ....... să stea la masă  
D-na Adela  Dehenes: 

Dacă-mi permiteți să intervin. Deci, domnule președinte și domnule 
coleg, dacă îmi permiteți, pentru că ceea ce spune colegul meu nu este numai 
legat de transportul efectiv, este un microbuz care ar trebui să vină de la 
Petreștii de Jos și să parcurgă un drum comunal care este al comunei Petreștii 
de Jos și acel drum este foarte rău, astfel încât chiar dacă ar fi o înțelegere, să 
zicem, pe combustibil sau pe acest gen de servicii, drumul acela este foarte 
dificil și cred că aici este un impediment și un eventual necesar de a sprijini din 
partea noastră, dacă înțeleg bine. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, dacă e vorba de . . .  bun și din cauza drumului microbuzul nu merge 
acolo? 
D-na Adela  Dehenes: 

Probabil că da. 
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  

E posibil.  
D-na Adela  Dehenes: 

Da. Adică nu sunt doar costurile de transport care . . .  
Dl. Alin Tișe: 

Vom verifica și aspectul acesta, putem da la cotele defalcate, în 
primăvară când alocăm către comunele din județ bani, în cote defalcate, 
putem să alocăm direct pentru acest drum, în măsura în care primarul 
consideră că e o prioritate, știți prea bine, în fiecare an am alocat pe proiectele 
locale, cofinanțări.  
D-na Adela  Dehenes: 

Probabil că nu este o prioritate . . .  
Dl. Alin Tișe: 

De acolo putem, anul viitor, să facem asta. 
D-na Adela  Dehenes: 

. . . din această cauză nu a fost nici, decât, mă rog, foarte puțin s-a investit 
acolo, tocmai pentru că acel drum care ține de Petreștii de Jos practic merge 
într-un alt sat, care e al altei comune și . . . 
Dl. Alin Tișe: 

Logic. 
D-na Adela  Dehenes: 

Logic, nu este interesul acolo, și atunci nu se poate, din această cauză, 
am mai avea încă un microbuz defect în foarte scurt timp. Deci cam acolo, e 
un cerc vicios.   
Dl. Alin Tișe: 

Haideți că o să o să vorbesc cu domnii primari din Petrești și din . . . ? 
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  

Iara. 
Dl. Alin Tișe: 

Iară, în fine. 
Dl. Horea Chirteș:  

Asta voiam să vă rog, domnule președinte, poate mediați situația 
aceasta și să o rezolvăm cât mai repede.  
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Dl. Alin Tișe: 
Da, în regulă. Cam complicat cu domnii primari, știți prea bine.  

Dl. Sorin – Vasile Pintea:  
Și asta, data trecută la o ședință am dezbătut ca nu-s foarte mulți 

kilometri, acel drum se poate prelua de Consiliul Județean, în sensul în care 
este o zonă turistică, Cheile Borzeștiului și se poate dezvolta foarte mult acea 
zonă dacă se face drumul. 
Dl. Horea Chirteș:  

De acord, idee bună. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, o să discutăm și asta cu domnii primari să vedem, ce părere au și în 
ce măsură sunt de acord să susțină un asemenea proiect, care presupune 
transferul de drumuri și așa mai departe.  
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  

Vă mulțumesc.  
Dl. Alin Tișe: 

Reluăm discuția cu domnii.  
D-na Adela  Dehenes: 

Legat de aceste drumuri, mai ales că e vorba despre aceleași localități, la 
impulsul colegului Cordiș, care are de asemenea o susținere, vreau să spun că, 
am parcurs cu autovehiculul, cu automobilul meu, drumul de la Iara la Valea 
Agrișului și apoi la Livada, care ține tot de Petrești, de la Livada este un drum 
comunal, asfaltat, deci Petreștii de Jos și-au făcut din timp asfaltările către 
satele aparținătoare și în măsura în care această propunere rămâne pe masă, 
vreau să vă spun că și eu o susțin, să se facă o legătură între drumurile 
județene 107M și 107L, pe această rută. Deci, Iara, Valea Agrișului, Livada ar 
putea fi o conexiune care scurtează foarte mult legătura dintre cele 2 drumuri 
județene, chiar dacă este vorba, cum spuneam, de 2 drumuri comunale, dar 
unul dintre ele este în stare asfaltată, foarte bună, dacă vreți să . . .  Nu? 
Domnul Cordiș? Despre asta este vorba?  Nu știu dacă mai este. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, Domnul Cordiș a și fost la mine cu problema respectivă și am 
discutat deja cu domnii primari. 
D-na Adela  Dehenes: 

OK. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, o cunosc. 
D-na Adela  Dehenes: 

Bun, super. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, domnul Pintea mai aveți ceva de adăugat sau putem să-i dăm 
cuvântul domnului Iepure? Da, nu-l mai auzim pe domnul Pintea, așa încât, 
cred că-l auzim pe domnul Iepure. 
Dl. Sorin – Vasile Pintea:  

Am spus mulțumesc, nu.  
Dl. Alin Tișe: 

În regulă, domnul Iepure, dacă ne aude? Mai era cineva anunțat după 
dânsul? Nu mai era. Deci, domnul Iepure, vă rog. 
Dl. Mihai Iepure:   

Da, domnule președinte, întrucât s-au precipitat lucrurile la 
suplimentarea ordinii de zi, din pricina sistemului de vot, nu am făcut aceste 
precizări atunci. Reiterez rugămintea pe care am adresat-o și în ședințele 
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anterioare, precum ați observat, probabil, noi am votat pentru suplimentarea 
ordinii de zi, dar cred că ar fi oportun să încercăm să trimitem aceste proiecte, 
când se trimit proiectele normale, iar suplimentările să fie chiar punctuale. 
Vorbim totuși de 511 pagini, doar la suplimentarea ordinii de zi, pe aceste 
proiecte și mai mult de atât, ele au venit vineri la finalizarea programului, la ora 
16:09, iar până luni bineînțeles că aparatul de specialitate nu este la serviciu, 
astfel încât este foarte dificil să cer clarificări dacă ai nevoie de informații 
suplimentare pe aceste proiecte. Deci, reiterez rugămintea să încercăm să 
trimitem proiectele din timp astfel încât să poată fi analizate temeinic și poate 
că ar fi fost oportun, nu știu, să ținem ședința mâine, tocmai ca să existe 
această zi lucrătoare între. E a doua ...  
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog, dacă mai sunt intervenții? Toate proiectele pe care le 
comunicăm cu dumneavoastră sunt în măsura în care reușim să le finalizăm, 
de îndată le și trimitem, nu vă imaginați că cineva le ține în sertar, există multe 
proiecte care apar într-un timp foarte scurt, colegii mei au această capacitate 
de a munci, nu le pot cere imposibilul. Există situații în care ne încadrăm în 
termen și știți prea bine că ați apreciat și dumneavoastră asta. Există situații în 
care, într-adevăr, nu reușim cu toate să ne încadrăm, însă vă asigur că de 
fiecare dată facem cu bună credință chestiunea asta și că doar acolo unde nu 
reușim, acolo facem aceste excepții și doar în situații speciale, încercăm să 
limităm cât putem de mult asta. 
Dl. Mihai Iepure:   

Știu, dar atunci,  eventual, să analizăm să punem marți . . .  
Dl. Alin Tișe: 

. . . este ceea ce le cer colegilor în permanență. 
Dl. Mihai Iepure:   

. . .  ședința, astfel încât să existe acest interval de timp, cu zile lucrătoare, 
totuși. 
Dl. Alin Tișe: 

Da, au calculat oamenii în funcție de cum ne-am putut, da, era vorba de 
zilele de a corespunde și zilele de comisie, și zilele de sesizare, să fie zile întregi 
și fiind zi liberă de poimâine, nu putea fi mâine. Da, e o întreagă poveste. O să 
vă explicăm de ce, calculul acestui termen este dat în mare parte că e 28, 29, 
30, 31, funcție de încadrarea în aceste perioade ale comisiilor și în termenele de 
muncă ale comisiilor de specialitate. S-a complicat foarte mult legea, înainte 
era mai simplu. 
Dl. Mihai Iepure:   

Cred că e vorba și de faptul că mâine ar fi ultima zi lucrătoare din această 
săptămână, dar e un pic dificil.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, e vorba de a putea redacta pe urmă, a 2-a zi, când nu se lucrează, 
hotărârile, de a le semna, a 2-a zi când nu se lucrează, hotărârile, de a ajunge în 
timp util la prefectură de a le comenta, deci colegii mei au încercat să . . .  
Dl. Mihai Iepure:   

Asta este și motivul pentru care nu ne-am opus suplimentării. Reiterăm 
doar rugămintea să încercăm să le avem din timp. Mulțumim.  
Dl. Alin Tișe: 

Da, deci critica o luăm ca atare pentru acele lucruri pe care încă nu 
reușim să le gestionăm așa cum ne-am dori, însă facem pași importanți în a 
reduce la minim aceste proiecte pentru care, să spunem, nu ați avea timpul să 
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le studiați și noi să ne încadrăm în termenul legal. Toată lumea dorește asta și 
cred că s-au și făcut pași importanți aici și nu mai sunt atât de multe. 
Dl. Horea Chirteș:  

Domnule președinte, Horia Chirteș sunt! Dacă colegul nostru nu mai are 
nimic, aș vrea să . . .  
Dl. Mihai Iepure:   

Mulțumesc! 
Dl. Horea Chirteș:  

. . .  cu acordul dumneavoastră, o întrebare sau o rugăminte mai mult. 
Dl. Alin Tișe: 

Vă rog! 
Dl. Horea Chirteș:  

Dacă ar putea să ne comunice departamentul care se ocupă de lucrările 
pentru drumurile județene, să ne comunice care este standardul, sau poate 
din proiecte, putem să întrebăm noi, grosimea stratului de asfalt și lățimea 
drumului asfaltat. Am foarte multe sesizări și aș vrea să știu către cine să le 
îndrept.  
Dl. Alin Tișe: 

Direcția de Patrimoniu va răspunde la toate aceste chestiuni, dar o să vă 
dăm în scris, depinde de drum, depinde de multe situații, la lățime vorbesc, 
dacă se merge pe vechiul drum e o lățime, dacă se face drum nou e altă 
lățime. 
Dl. Horea Chirteș:  

Am înțeles, poate știți de drumul de la Săliște spre Sălicea, sunt sesizări 
că pe alocuri drumul are undeva la 2 metri lățime și voiam să știu cu cine 
trebuie să vorbesc, să verificăm. 
Dl. Alin Tișe: 

Noi o să trimitem colegii, pe colegii noștri în control, vă dați seama dacă 
știți asta, sau aveți o astfel de sesizare. 
Dl. Horea Chirteș:  

Am o sesizare o să și verific lucrul acesta, o să merg la fața locului să 
verific și pe urmă o să sesizez către Direcția de Patrimoniu. 
Dl. Alin Tișe: 

Absolut! 
Dl. Horea Chirteș:  

Vă mulțumesc mult! 
Dl. Alin Tișe: 
În regulă, dacă mai sunt intervenții? Nu mai sunt? Bun atunci putem încheia 
astăzi această ședință. Probabil că ședința din luna decembrie va fi undeva 
mai devreme, tocmai pentru a ne încadra în termenele legale și pentru a 
putea avea timpul de comunicări, fiind vorba și de Crăciun și de Revelion, 
undeva în jurul datei de 20 a lunii decembrie, va fi ședința și evident, să putem 
încheia cu plățile, ultimele plăți din anul acesta, pe care le vom mai putea face 
până la finele lunii, când Trezoreria va munci. Pentru astăzi vă mulțumesc 
pentru participare la ședință și vă doresc o zi bună, să fim sănătoși, să ne 
revedem cu bine luna viitoare. La revedere, o zi bună!   

La mulți ani! Pentru cei care, apropo, îmi cer iertare că iar intervin, pentru 
cei care doresc să participe, ca de fiecare dată, știți prea bine, evenimentul este 
public, Prefectura a anunțat toate coordonatele. Ele, de asemenea, sunt 
publice. Vă așteptăm în piață, de 1 decembrie cu toții, dacă veți fi prezenți și 
veți putea fi în oraș, pentru a sărbători  Ziua Națională. 
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* 
 

Având în vedere faptul că au fost epuizate toate probleme înscrise în 
ordinea de zi, constat că lucrările prezentei ședințe s-au încheiat. 

Ținând cont de prevederile art. 182 alin. (4) coroborate cu art. 138 alin. (13) 
din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, lista privind modul în 
care și-a exercitat votul fiecare membru al Consiliului Județean Cluj constituie 
anexă la prezentul proces-verbal și se va depune la dosarul ședinței. 

În conformitate cu prevederile art. 11 din Legea privind transparența în 
administrația publică nr. 52/2003, cu modificările și completările ulterioare, 
prezentul Proces-verbal se consideră minută, urmând a fi afișat la sediul 
Consiliului Județean Cluj și publicat pe site-ul propriu. 

 Drept pentru care a fost încheiat prezentul proces-verbal. 
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